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Na slovíčko…
Vážení Bzenčané,
vítám Vás na stránkách našeho 
čtvrtletníku. Většinou zastupitelů 
bylo rozhodnuto, že se k Vám tra-
diční zářijový zpravodaj dostane 
až krátce po komunálních volbách. 
Tyto řádky ale bylo nutno napsat 
před nimi. Rád bych Vám poděkoval 
za Vaši přízeň, shovívavost a zájem 
o věci veřejné během mého devíti-
měsíčního pověření pravomocí sta-
rosty. Vzhledem k náladě v zastupi-
telstvu a absenci rady i místostarostů 
to nebyla lehká práce. Byla to však 
práce krásná. Byla mi svěřena od-

povědnost, moc si však ponechali 
odstoupivší radní se svou většinou. 
Pevně věřím, že jste ve volbách vy-
brali takové zastupitele, kteří zvolí 
právoplatného starostu, místosta-
rostu a radu tak, jak jim ukládá zá-
kon a jak si zaslouží každá obec. Vě-
řím, že jste zvolili takové zastupitele, 
kteří nelhali ve svých volebních pro-
gramech, budou respektovat výsle-
dek místního referenda a jejich pů-
sobení v zastupitelstvu jim nepřináší 
osobní výhody ani prospěch v jejich 
zaměstnání a podnikání. Takové, 
kteří se o obecní kasu starají zod-

povědně, jejich 
projekty jsou 
kvalitní, cenově 
adekvátní a ne-
končí v šuplíku. 
Takové, kteří 
informují ob-
čany o své práci 
a kterým záleží 
na zpětné vaz-
bě. Bzenec je krásné místo, ale je zde 
plno možností, jak jej zlepšit!

Erik Ebringer
zastupitel pověřený výkonem 

pravomoci starosty

se zastupitelem Erikem Ebringerem



Zájezd do Francie

Po dvou letech odmlky od našich pravi-
delných poznávacích zájezdů se konečně 
v prvním prázdninovém týdnu usku-
tečnil náš 9. dlouho očekávaný zájezd 
s ABC Tours tentokrát do Francie na 
Azurové pobřeží.
Na Horním náměstí v pondělí odpoledne 
zastavil náš známý bílý autobus Bova se 
žlutým slonem a z něho vystoupil Lukáš /
náš průvodce z minulého zájezdu/. Splnil, 
jak slíbil. A my jsme věděli, že nás čeká 
vynikající výklad, který bude doplňovat 
prohlídky krásných historických i mo-
derních objektů Středozemního moře.
Autobus tentokrát naplnilo 40 Bzenča-
nů se svými přáteli a příbuznými a 14 
klientů cestovní kanceláře. Po společ-
ném rozloučení písní Rodné údolí /jela 
i dirigentka SPS JAROSLAV/ a lékařské 
prohlídce na hranicích, se obě skupiny 
seznámily a dále už nebylo poznat, že 
jsme se vzájemně neznali.
První ranní zastávka byla v Monaku, 
kde proběhla i kontrola pasů. Byli jsme 
překvapeni, jak malý, a přitom světozná-
mý je tento stát. Prohlédli jsme si kní-
žecí palác, katedrálu, Kongresový palác 

a Monte Carlo s kasinem. /Někteří z nás 
nahlédli i dovnitř/.
Následující den jsme se pohybovali ob-
lastí, kde říše římská zanechala své stopy. 
Zastavili se u slavného akvaduktu nad 
řekou Gard, Pont du Gard a navštívili 
jsme město Avignon. Město, které má 
svou atmosféru. Papežský palác, most 
St. Beneze, katedrálu Notre Dame Des 
Dome. Naše další cesty vedly do Arles – 
působiště Vincenta van Gogha, amfiteátr, 
římské divadlo, pohřebiště Alyscamps. 
Navštívili jsme oblast přírodního par-
ku Camargue. Ta je známá růžovými 
plameňáky, bílými camargskými koni 
a černými býky. Navštívili jsme také 
Aigues – Mortes, město ležící na po-
břeží s unikátními hradbami. Zastavili 
jsme se v St. Maries de la Mer – vesničce 
s krásnými písečnými plážemi, kde se 
každoročně koná romská pouť v poutním 
kostele Eglise des Stes Maries
Další den jsme se vydali do blízkého 
Marseille, prošli jsme starý přístav 
a vláčkem jsme vyjeli k chrámu Notre 
Dame. Svou krásou nás ohromila ne-
jen samotná katedrála, ale především 
pohled z kopce dolů, kde se pod námi 
rozprostíralo historické město a před 
námi nádherný pohled na Středozemní 
moře. A pak následovala plavba lodí 
na ostrov If s věznicí, kterou proslavil 
Alexander Dumas s hrdinou svého romá-
nu Edmontem Dantesem, který zde byl 
(fiktivně) vězněn. To nic neubírá pověsti 
tuhého věznění bez možnosti úniku. Měli 
jsme možnost projít celou pevnost a vyjít 
na nejvyšší místo, odkud byl nádherný 

pohled na všechny světové strany. Pak 
jsme pokračovali lodí na jeden z ostrovů 
v soustroví Friulských ostrovů.
Poslední den našeho zájezdu patřil kou-
zelnému městu Nice. Prohlídka starého 
města, náměstí Masona, katedrála St. 
R ṕarate, hradní park, tour Bellanda, 
Anglická promenáda a také pobyt na 
pláži u moře s koupáním. Měli jsme hod-

ně času na procházky uličkami starého 
města, posezení v kavárně, v restauraci 
na oběd a většina z nás na radu našeho 
vynikajícího průvodce navštívila i nej-
vyhlášenější zmrzlinárnu Azurového 
pobřeží. Před odjezdem jsme ještě navští-
vili supermarket a nakoupili francouzské 
dobroty příbuzným a přátelům, abychom 
i jim přivezli nějaké vzpomínky. Ná-
sledoval noční tranzit územím severní 
Itálie a Německa.
Co napsat závěrem? Zájezd byl náročný 
– každý den jsme ušli podle krokoměrů 
cca 15000 kroků. I když bylo velké horko, 
zážitky a kouzlo jižní Francie všechnu 
naši únavu změnilo v nadšení z atmo-
sféry, která dýchala kolem nás.
Řidiči i průvodce Lukáš se o nás starali 
jako o vlastní, po celou dobu bylo veselo 
a nikdo se nemračil. Měli jsme možnost 
zhlédnout a navštívit nádherná místa, 
bylo i hodně volného času na odpočinek. 
Ale to všichni, kdo s námi byli, mohou 
potvrdit. Věřím, že zájezd se vydařil 
k radosti všech účastníků.

Na příští rok připravujeme další pozná-
vací zájezd s ABC Tours.

Za všechny účastníky zájezdu
Jitka Jablonická
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Ze zápisu z 24. zasedání 
Zastupitelstva města 
Bzence konaného 
dne 25.05.2022

Ze zápisu z 26. zasedání 
Zastupitelstva města 
Bzence konaného 
dne 29.06.2022

Ze zápisu z 25. zasedání 
Zastupitelstva města 
Bzence konaného 
dne 08.06.2022

Zastupitelstvo města:
SCHVÁLILO:
-  Uzavření smlouvy o poskytnutí dota-

ce z rozpočtu Jihomoravského kraje 
ve výši 375.000 Kč v rámci projektu 
Sanace chodbových kleneb – zámek 
Bzenec.

-  Uzavření dodatku č. 2 ke Smlouvě o po-
skytnutí finanční podpory z rozpočtu 
Jihomoravského kraje na poskytování 
sociálních služeb. Předmětem dodat-
ku je navýšení finanční podpory na 
1.245.000 Kč.

x.  Cenová nabídka spol. TRASKO pro-
jekce, s. r. o. na projekční práce „Hos-
podaření s dešťovou vodou – Zámek 
Bzenec – STUDIE“ za 174.000 Kč bez 
DPH a uzavření příslušné smlouvy 
o dílo.

x.  Objednávku na stavbu „SO Oprava 
komunikace ul. Veselská“ u zhotovi-
tele DAC Těmice, s. r. o. za 230.709 Kč 
na základě cenové nabídky.

-  Toto zasedání svolal zastupitel Ebringer 
na návrh zastupitelů (Goliáš, Juras ml., 
Jakša, Orlický, Paták). Ti k projednání 
navrhli dva body programu: Zapoje-
ní občanů do územního plánování 
a rozpravu ve věci malého obchvatu 
města Bzenec. Většina zastupitelů (Čer-
ný, Čejka, Hapla, Bezchleb, Novotný, 
Váňa, Bártek, Juras st., Adamec) se 
tohoto jednání odmítla účastnit. Zastu-
pitelstvo tak nebylo usnášeníschopné 
a zasedání neproběhlo.

Zastupitelstvo města:
SCHVÁLILO:
-  Smlouvu o dílo mezi městem Bzenec 

a spol. Pastiglia společnost pro ob-
novu památek, s. r. o. na zpracování 
Stavebně -historického průzkumu zám-
ku v Bzenci za cenu 91.960 Kč vč. DPH.

-  Nabídku Ing. Zdeňka Křivy – ZK servis 
na činnost TDS na akci „Zámek Bze-
nec – Sanace chodbových kleneb“ za 
cenu 23.958 Kč vč. DPH.

-  Nabídku Ing. Miroslava Navrátila na 
úkon: „Stavebně technický průzkum 
dřevěných konstrukcí objektu zámku 
ve Bzenci“ za cenu 56.000 Kč.

-  Nabídku Emilie Říhové na vypracování 
výkresů „Bzenec – zámecký komplex 
budov“ v digitální podobě dle zachova-
né projektové dokumentace a ověření 
na místě za cenu 220.000 Kč.

-  Nabídka spol. DAC Těmice, s. r. o. na 
akci „Oprava komunikace ul. Sluneč-
ná“ za cenu 332.747,99 Kč vč. DPH.

-  Nabídka spol. SunnyPower, s. r. o. na 
dílo „Fotovoltaická elektrárna o vý-
konu 18,24 kWp“ za cenu 964.220 Kč, 
ta by měla být instalovaná na budově 
radnice č. p. . 73.

-  Nabídka spol. ND agentura, s. r. o. na 
poradenskou a konzultační činnost 
a zpracování žádosti o poskytnutí 
dotace z dotačního titulu „Podpora 
obnovy místních komunikací“ v rámci 
chystaných oprav ul. Mlýnská, P. O. 
Hviezdoslava, podélné stání ul. Stráž-
nická, ul. Zahradní či dalších akcí dle 
konzultace. A to 19.999 Kč bez DPH + 
odměna ve výši 4,9 % bez DPH z částky 
získané dotace.

-  Výsledek výběrového řízení na podli-
mitní veřejnou zakázku: Dodání vozi-
dla s ramenovým nosičem kontejnerů 
a souhlas s nabídkovou cenou ve výši 
2.795.100 Kč vč. DPH a jeho nákup pro 
SMB, p. o. – uzavření kupní smlouvy.

-  Odkup pozemků: parcel. č. 2485, jehož 
součástí je stavba bez č. p. . / č. ev. (ze-
mědělská stavba), dále pak pozemků 
parcel. č. 2489/30, 2489/31, 2489/32, vše 

→

v k.ú. Bzenec v soukromém vlastnic-
tví. Kupní cena je stanovena dohodou 
stran ve výši 700 Kč/m², což k celkové 
výměře převáděných pozemků 3791 m² 
činí 2.653.700 Kč. Město Bzenec (jako 
investor stavby) se ve vazbě na realizaci 
stavby „Malý obchvat města Bzenec 
III.etapa“ zavazuje v souvislosti s do-
hodou s Dobrovolným svazkem obcí 
ČOV Syrovínka jako investorem stav-
by „Splašková kanalizace DSO ČOV 
Syrovínka“ k následujícímu:

1.  Před zahájením první ze shora uve-
dených staveb bude zabezpečena hra-
nice oddělovaných pozemků parcel. 
č. 2489/26 a parcel. č. 2489/2 vše v k.ú. 
Bzenec mobilním oplocením.

2.  Stavba „studny“ na pozemku parcel. 
č. 2485 – zastavěná plocha a nádvoří 
o celk. vým. 7 m² bude přemístěna 
na pozemek parcel. č. 2489/2 včetně 
přípojky elektřiny a vody a následně 
bude stavba zaměřena a řádně zapsána 
do KN.

3.  Na pozemek parcel. č. 2489/2 bude 
vyvedena přípojka kanalizace s mož-
ností připojení rodinného domu.

4.  V případě, že se na převáděných 
pozemcích zjistí existence drenáží, 
případně dojde k přerušení těchto 
drenáží při výkopových pracích, bude 
provedena oprava drenáží v místě 
překopu.

5.  Před dokončením druhé zahájené 
stavby bude vybudováno v hranicích 
pozemků nové oplocení (sloupek po-
zinkovaný, pletivo zelené poplasto-
vané).

6.  Pozemky v soukromém vlastnictví, 
na které bude během staveb povolen 
přístup, budou uvedeny po dokonče-
ní obou staveb do původního stavu, 
v jakém se nacházely před zahájením 
první stavby.

7.  Město Bzenec garantuje vybudování 
sjezdu z realizované části stavby „Malý 
obchvat města Bzenec III. etapa“ na 
pozemek parcel. č. 2489/2 v k.ú. Bze-
nec.

-  Odkup pozemku parcel. č. 2489/33 
v k.ú. Bzenec v soukromém vlastnictví. 
Kupní cena je dohodou stran sjedná-
na ve výši 1.000 Kč/m², což k výměře 
převáděného pozemku 1299 m² činí 
1.299.000 Kč. Město Bzenec (jako in-

vestor stavby) se ve vazbě na realizaci 
stavby „Malý obchvat města Bzenec III. 
etapa“ zavazuje k vybudování sjezdu 
v šíři 6 m z prodávaného pozemku 
na pozemek parcel. č. 2489/6 v k.ú. 
Bzenec.



Canisterapie v MŠ 1
V krásné letní dopoledne nás navštívi-
ly dvě psí slečny Meggie a Tessie, díky 
kterým již víme, že i pejsci umí léčit 
a pomáhat. Obě fenky nám předvedly, 
jak poslušné umí být. Nechaly se hla-
dit, překračovat, podlézat i vodit. Děti 
ze všech tříd MŠ I se rády zapojovaly 
do programu, který si s pejsky na-
chystala paní Nová, které děkujeme za 
příjemně strávené dopoledne po boku 

psích kamarádů.

Kolektiv 
učitelek MŠ I
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x.  Vyhlášení veřejné zakázky dle pří-
kazních smluv se společností JD-
-Dotace, s. r. o. na akci „Stavební 
úpravy sociálního zařízení v učeb-
novém pavilonu ZŠ Bzenec“ – opa-
kované řízení I.

UKLÁDÁ:
Tajemníkovi MěÚ Bzenec:
-  Oslovit vlastníky pozemků v ul. Palac-

kého – výkupy pro prodloužení místní 
komunikace.

Odboru investic:
-  Oslovit projektanta k podání cenové 

nabídky na PD oprav komunikací v ul.: 
propojka mezi I/54 a ul. Tyršova a Pod 
Vinohrady. Včetně prověření kvality sítí.

Ze zápisu z 27. zasedání 
Zastupitelstva města 
Bzence konaného 
dne 20.07.2022

Zastupitelstvo města:
BERE NA VĚDOMÍ:

-  Oznámení zastupitelů p. Goliáše, 

ho Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo se 
zhotovitelem SYTYS.cz, s. r. o. Cena 
díla se tak zvyšuje o 230.378,26 Kč vč. 
DPH z 3 539.045,30 Kč vč. DPH na 3 
769.423,57 Kč vč. DPH.

- Cenová nabídka spol. Projekce 
DS, s. r. o. a uzavření smlouvy na pro-
jektové práce DÚR+DSP „Bzenec – ul. 
P. O. Hviezdoslava – rozšíření do ul. 
Veselská a značení pro cyklisty“ v hod-
notě 12.040 Kč vč. DPH.
- Dodavatele akce - opravy „Bzenec 
– chodník u nádraží“, a to spol. DAC 
Těmice, s. r. o. na základě cenové na-
bídky v hodnotě 135.7117,82 Kč vč. DPH 
a uzavření smlouvy o dílo.
- Dodavatele opravy povrchu, napoje-
ní kanalizace a izolace soklu ve dvoře 
u domu č. p. . 1062, a to spol. DAC Tě-
mice, s. r. o. na základě cenové nabídky 
v hodnotě 137.189,36 Kč vč. DPH.
- Podání žádosti o dotaci z výzvy 
„JSDH_V2_2023 – Pořízení nového 
dopravního automobilu nebo požární-
ho přívěsu pro hašení“, a to na projekt 
zakoupení nového automobilu pro SDH 
Bzenec.

Jakši, Jurase ml., Orlického a Patáka, 
že stahují z programu jimi navrhované 
a odložené body jednání „Volba sta-
rosty místostarosty a ostatních členů 
rady“ a „Zapojení občanů do územního 
plánování“ s odůvodněním, že není 
vůle většiny zastupitelů je řešit, již 
byl doručen návrh územního plánu 
a komunální volby, po kterých bude 
složena nová rada, proběhnou již za 
dva měsíce. Doplnili informaci, že zvou 
občany na besedu s občany na 27.07., 
kde bude záležitost ÚPD projednávána.

SCHVALUJE:
-  Uzavření Smlouvy o poskytnutí do-

tace z rozpočtu JMK na realizaci 
projektu Územní plán Bzenec ve výši 
200.000 Kč.

-  Výběr dodavatele v rámci VZ „Bzenec 
- Oprava chodníků v ul. Na Špitálce“, 
a to spol. DAC Těmice, s. r. o. s na-
bídkou v hodnotě 1 306.179,70 Kč vč. 
DPH a uzavření smlouvy o dílo s touto 
společností.

-  Vícepráce v rámci akce „Oprava 
hřbitovní zdi“ a uzavření příslušné-



Cesta do pravěku
ve třídě JABLÍČEK

Červen v KUŘÁTKÁCH

Na začátku června se děti ve třídě jablí-
ček vydaly na cestu do pravěku. 
Samy si vybraly téma, které je 
zajímalo, a to dinosaury. Celých 

čtrnáct dní se děti seznamovaly 
přiměřenou formou s vývojem ži-

vota na naší planetě. Získávaly nové 
poznatky prohlížením encyklopedií, 
fosílií, hrály si na paleontology a hle-
daly v písku kosti dinosaurů, které pak 
skládaly do celku. Dinosaury byly také 
inspirovány předmatematické, jazykové, 
hudební, výtvarné a pohybové činnosti 
dětí. Celé téma bylo ukončeno dinosau-
ří stezkou na školní zahradě, kde děti 
plnily různé zábavné aktivity.

Zita Koutná, Marie Pekárková, 
Lidmila Horáková – 

třída JABLÍČEK

Tak jako každý školní rok chodíme 
v červnu po bzeneckých hřištích a pa-
mátkách, nebylo tomu jinak ani tento 
červen.
Začátkem června jsme se vyrazili po-
dívat na tablo předškoláků, které bylo 
vystaveno na náměs-
tí ve výloze prodejny 
Decro. Všem před-
školákům to na table 
moc slušelo. S dětmi 
jsme poznávali ka-
marády i z jiných 
tříd. Náš výlet po-
kračoval procházkou 
ke kapličce sv. Flo-
riána s Šebestiána. 
Směrem na hor u 
jsme zdolávali pro 
někoho nekonečnou 
cestu do schodů; na-
opak cestou dolů se 
nám všem šlo moc 
hezky. Během ces-
ty jsme pozorovali 

krásně rozkvetlé luční květiny a různý 
hmyz, kterého na kytkách bylo opravdu 
mnoho.
Užili jsme si hrátky na hřišti u kulturní-
ho domu a také na hřišti za Penny. Obě 
hřiště jsou zrekonstruovaná s novými 

herními prvky a děti si to na nich velmi 
užily. Obzvlášť oceňujeme stín vytvo-
řený ze vzrostlých stromů na hřišti za 
Penny, který je v horkých letních dnech 
k nezaplacení a na ostatních hřištích 
stín chybí.

S narůstajícími teplotami 
přes den raději zůstáváme 
s dětmi na místní zahradě 
školky, kde si děti hrají na 
pískovišti, prolézačkách a je 
jim zabezpečen dostatečný 
přísun tekutin a možnost 
odpočinku ve stínu pod 
stromy nebo v přenos-
ných stanech.

Třída Kuřátka, 
MŠ I
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Červen ve Hvězdičkách

Dětský den

Den otců

V měsíci červnu jsme v naší třídě v rámci 
tématu „Naše město“ podnikli vycházku 

na náměstí, kde jsme poznávali důležitá 
místa našeho města, prohlédli jsme si 
tablo s fotkami předškoláků, pohráli 
jsme si na dětském hřišti „Na Luži“. Dal-

ším místem, které jsme navštívili, byla 
kaple sv. Floriána a Šebestiána s krásnou 

vyhlídkou na město Bzenec a jeho okolí.
Den otců jsme oslavili předáním přáníček tatín-

kům.
Poslední červnový týden jsme se nejen s předškoláky rozloučily 
drobnými dárečky, děti si pochutnaly na zmrzlině, popřáli jsme 
si krásné letní prázdniny.

paní učitelky z HVĚZDIČEK

Na tento den se těší děti z celého světa. Ani děti z MŠ I nebyly 
výjimkou. Počasí nám přálo, a tak jsme všechny aktivity mohli 
realizovat na školní zahradě. Každá třída si připravila nějakou 
zábavnou disciplínu. Děti si tak mohly vyzkoušet prolézání 
strachovým pytlem, skákání v pytli, srážení kuželek, trefování 
míčků do klaunovy pusy, házení kroužků na kolíky a přenášení 
hrnečku s vodou slalomem k cíli. Tato stanoviště si děti mohly 
libovolně vybírat a plnit si je, kolikrát chtěly. Všechny zúčastněné 
děti dostaly za odměnu medaili a sladkou odměnu.

Kolektiv učitelek MŠ I

Děti z MŠ I přejí tatínkům vše 
nejlepší k jejich svátku.
Ten, kdo umí pohladit,
u koho je mi hned líp.
Ten, s kým je legrace
a umí se opřít do práce.

To jsi ty, TÁTO,
Ty jsi moje zlato!

Kolektiv MŠ I
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Indiánská pohádka
v MŠ 1

Hvězdárna ve Veselí 
nad Moravou

Mateřskou školu opět navštívilo divadlo Hvězdička z Hodonína. 
Tentokrát se nám představilo s Indiánskou pohádkou. Děti zau-
jaly pestré kulisy, zábavné loutky i zajímavé rekvizity. Děti byly 
opravdu překvapené, když indiáni posílali kouřové signály díky 
skutečnému kouři z ohně (efekt vytvořený na bázi ultrazvuku). 
Děti se rozloučily potleskem a už teď se těšíme na další představení.

Kolektiv učitelek MŠ I

V měsíci červnu nás již tradičně čekal výlet vlakem se vše-
mi předškoláky, kteří odcházejí do 1. třídy, do hvězdárny 
ve Veselí nad Moravou. Cesta vlakem nám rychle uběhla. 
Cestou do hvězdárny jsme pozorovali život v blízkosti Baťova 
kanálu – rybky ve vodě, poletující vážky a rostliny u vody.
Při příchodu do hvězdárny nás přivítal moc milý personál, 
který ve hvězdárně pracuje. Snědli jsme svačinu a těšili se, 
co nás čeká. Přes speciální brýle jsme se dívali na Slunce, 
nahlédli do rotační astronomické kopule; dívali jsme se 
speciálním dalekohledem v kopuli na planetu Venuši. Vy-
slechli jsme přednášku o planetách a vesmíru. Na zahradě 
nás čekala poslední zastávka – pozorování černých skvrn 
na Slunci. Děti i paní učitelky byly nadšené.
Hvězdárna je za příznivého počasí otevřena každý pátek 
pro širokou veřejnost.

Kolektiv MŠ I
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Jak vodní kapka 
putovala

Kouzelník 
David Kopecký

V měsíci červnu putovala se třídou OVEČEK vodní kapka, ke 
které jsme se vraceli a připomínali si ji v každém tematickém 
týdnu. Povídali jsme si, kde se bere voda, jak vzniká potůček, 
řeka, co žije v řekách a mořích, proč je pro nás voda důležitá, jak 
vzniká déšť. Ve třídě jsme dělali několik pokusů s vodou. Děti tak 
mohly zjistit, co plave, co se ve vodě potopí. Jak rychle se rozpustí 
sůl ve studené nebo naopak v teplé vodě. Vodní kapka nakonec 
zmrzla do podoby vanilkové zmrzliny, na které jsme si pochutnali 
v cukrárně paní Sigmundové, které děkujeme za pozvání.

Daniela Býčková, Eva Juříková, Soňa Leznová – třída OVEČEK

Poslední červnový den se všechny třídy mateřských škol I, II, III 
vypravily do Kulturního domu Bzenec, kde nás přivítal kouzelník 
David Kopecký. Svým zábavným, vtipným a tajemným předsta-
vením pobavil nejen děti, ale i paní učitelky. Některé děti se na 
chvíli staly asistenty kouzelníka a mohly si vyzkoušet, jaké to je, 
stát na pódiu. Krev nám tuhla v žilách, když měla paní učitelka 
ruku v gilotině. Naštěstí trik dopadl dobře a všichni jsme odcházeli 
zdraví a se všemi končetinami.

Kolektiv učitelek MŠ I, II, III
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Pasování a loučení s předškoláky v MŠ 1

Rozloučení s předškoláky

Na závěr školního roku čekalo naše předškoláky slavnostní roz-
loučení, pasování předškoláků. Už od rána se předškoláci těšili 
na to, co je čeká. Dopoledne si pro děti připravili program žáci 
devátých tříd. Po slavnostním uvítání následoval vědomostní 
kvíz, zazpívání písničky a pak už přišla chvíle, na kterou všichni 
čekali – pasování předškoláků paní ředitelkou PhDr. Bc. I. 
Tranžíkovou, Ph.D. Děti jednotlivě poklekly a byly pasovány 
na ŠKOLÁKA. Dostaly malé dárečky a všichni společně si 
prošli prostorami školy. Loučení bylo dojemné a doufáme, že 
děti na mateřskou školu budou s láskou vzpomínat.

Abeceda, to nic není,
kdo by se jí, děti bál?
Já Vás vezmu do učení:
Á, BÉ, CÉ, DÉ a tak dál.
Z písmenek se složí slova,
z vět se složí celý svět.
Ten, kdo umí abecedu,
bude všemu rozumět.

Rozloučení s předškoláky proběhlo v prostorách ZŠ, kde byli před-
školáci pasováni na budoucí školáky. Společně si zazpívali písničku 
a prohlédli si prostory ZŠ. Na památku dostali medaili, diplom, knížku, 
vysvědčení a žáci 9. tříd jim vyrobili malý dáreček. Děkujeme žákům 
9. tříd za pomyslné předání štafety. Všem žákům přejeme hodně 
úspěchů a šťastné vykročení do nového školního roku.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková, MŠ III, třída Pastelek

Odpolední program začal vyprávěním, jak se kdysi žilo. Do 
programu se zapojily i děti. Sehrály krátkou pohádku ,Po-
lámal se mraveneček“ a zazpívaly si známé české písničky. 
Pozvání přijal herec, autor, muzikant a speciální pedagog Ivan 
Urbánek. Pak následovalo pasování – přijel sám pan král na 
svém koni. Každé dítě bylo slavnostně pasováno na ŠKOLÁ-
KA. Na památku obdrželo knihu s věnováním a vysvědčení. 
Následovala zahradní slavnost s opékáním špekáčků. Všich-

ni si pochutnali i na 
dalších dobrotách, 
které rodiče přines-
li. Atmosféra byla 
příjemná a všichni 
odcházeli s příjem-
nými zážitky.

Kolektiv 
učitelek MŠ I

Pasování předškoláků v ZŠ

ŠKOLA VOLÁ

Zahradní slavnost a loučení 
s předškoláky
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Vycházka bzeneckými 
vinohrady na Vincúr

Kovozoo MŠ 1Vycházka 
na kapli 
sv. Floriána 
a Šebestiána

Jednoho slunečného dne se děti 
z jablíčkové třídy vydaly na procházku 
bzeneckými vinohrady na Vincúr. 
Po cestě děti pozorovaly broučky, 
pojmenovávaly květinky a rostlinky. 
Pozorovaly práci l idí na polích 
a vinohradech. Cesta nám rychle ubíhala 
a už byl cíl na dohled – Vincúr. Výhled 
na okolní krajinu byl nádherný – jako 
na dlani bylo město Bzenec, Javořina 
i okolní vesnice. Tady jsme se všichni 

posilnili, povídali 
s i  o  h i s t o r i i 
a zajímavostech 
města .  Potom 
jsme se spokojeni 
vraceli na dobrý 
oběd, který nám 
paní kuchařky připravily. Výlet si děti 
užily, byl pro ně zajímavý a jistě budeme 
v poznávacích výšlapech po našem 
pěkném městě pokračovat.

Zita Koutná, Marie Pekárková, 
Lidmila Horáková – třída JABLÍČEK

Na tento den se těšily jak děti, tak paní 
učitelky, protože nás čekal první výlet 
po skoro dvou letech. A že tedy stál za to!
Ráno jsme plni očekávání nastoupili 
do autobusu, který nás, předškoláky, 
středňáky a paní učitelky, zavezl do 
Starého Města u Uherského Hradiště 
do Kovozoo. Po příjezdu jsme z baťůžků 
vybalili svačinu, abychom nabrali síly 
na vše, co nás čeká. Po svačince jsme 
se projeli vláčkem Steelinkou, která nás 
provezla celým areálem Kovosteelu. 
Pan strojvedoucí nás seznámil se všemi 
odvětvími společnosti Kovosteel a poučil 
nás, jak se který odpad dále zpracovává. 
Na konci jízdy jsme si společně zazpívali 
písničku „Jede, jede mašinka, jmenuje se 
Steelinka…“.
Po jízdě vláčkem na nás čekala paní 
kovářka v místní kovárně, kde jsme 
společnými silami vyrobili hřebík, tak jak 
to dělávali naši dědečkové – na kovadlině, 
hezky kladívkem. Po kovárně na nás čekal 
výborný oběd v místí jídelně a po obědě nás 
čekala prohlídka celé Kovozoo. Zadováděli 
jsme si v bludišti ze starých pneumatik, 
prošli jsme se letadlem, nevynechali jsme 
jediné zvířátko vyrobené z kovu. A už na 
nás čekala poslední zastávka naší výpravy 
– pirátská loď, na které jsme se vydováděli 
před cestou domů. Výlet se nám velmi líbil 
a už se těšíme na další, neméně zdařilý 
výlet, který nás čeká.

Kolektiv MŠ I

Jedna, dvě, tři, čtyři, pět,
vyšli jsme si na výlet.
Koukali jsme tam i tady,
prohlédli si staré hrady,
lesíky a louky v květu,
motýly a vážky v letu.
Jedna, dvě, tři, čtyři, pět,
do školky zpět na oběd.

Daniela Býčková, Eva Juříková, 
Soňa Leznová – třída OVEČEK
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Kovozoo MŠ 1

Mobilní 
planetárium 
v MŠ

Poslední 
plavání JABLÍČEK, 
KUŘÁTEK a HVĚZDIČEK

Kejklíř Vlasta oslavil 
s dětmi Den dětí

I v mateřské škole můžeme pozorovat hvězdy, a to díky mobilnímu planetáriu, které 
k nám v měsíci červnu zavítalo. Se svými programy se snaží hravou a zábavnou 
formou popularizovat vzdělání v oblasti astronomie a přírodních věd. V nafuko-
vací kupoli je použit digitální přístroj, pomocí kterého se divákům během krátké 
chvíle demonstruje podmořský svět, lety do vesmíru či třeba krajina na Marsu. Při 
projekci se navíc leží, čímž je zážitek z projekce ještě umocněn. Mladším dětem 
byl promítán příběh „Tajemství korálového útesu“ a starší děti zhlédly snímek 
„Ze života stromů“. Děti zakusily nevšední zážitek, o kterém si nadšeně vyprávěly.

Kolektiv učitelek MŠ I, II, III

Vodní sporty mě moc baví,
náladu mi vždycky spraví.
Neznám lepší zábavu,
a tak si hned zaplavu.
Chvíli prsa, chvíli znak,
už to umím – je to tak.

Kolektiv učitelek MŠ I

Do naší MŠ opět zavítal oblíbený kejklíř Vlasta, aby dětem předvedl své 
akrobatické kousky. V prostorách velké třídy předvedl i jízdu na svém 
akrobatickém kole. Děti ho vždy odměnily velkým potleskem. Ukázal 
nám, jak se žongluje s míčky, dělají kotrmelce nebo chodí po rukou. 
Někteří z diváků si vyzkoušeli akrobacii na vlastní kůži. Děti dostaly 
od kejklíře Vlasty balónky jako dáreček.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková, MŠ III, třída Pastelek
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Výlet do  hodonín

ZA ZVÍŘÁTKY DO ZOO

V pátek 3. 6. 2022 se děti z MŠ I vypra-
vily do zoologické zahrady v Hodoníně. 
Děti se na výlet velice těšily. Hned po 
vstupu do zoo se děti pustily do svačiny, 
u které jim dělaly společnost rozdová-
děné opice. Stihli jsme projít celý areál, 
a tak se děti mohly potěšit pohledem na 
všechna exponovaná zvířata. Zoo je ne-

jen centrem odpočinku ale i vzdělávání. 
Zaměstnanci zoo si pro předškolní děti 
připravili výukový program „O čem sní 
protinožci“ a program „Hrátky s šel-
mami“ pro děti 
mladší. Na závěr 
jsme zakoupili 
krmení pro zví-

řátka a kdo chtěl, mohl nakrmit ovečku 
nebo kozičku.

Kolektiv učitelek MŠ I

Děti se na výlet za zvířátky moc těšily. Počasí nám přálo, 
pláštěnky jsme mohli nechat doma a vyrazit na cestu. Paní 
kuchařky nám nachystaly na svačinku loupáčky a jablíč-
ko, z domu jsme měli pitíčka. ZOO jsme prošli ve stínu 
stromů a prohlédli si všechny zvířátka. Měli jsme štěstí 
a zhlédli jsme i krmení velbloudů, kteří si pochutnávali 
na velkých větvích se zelenými listy. Šimpanzi si dávali 
na svačinku pomeranče a malé kozičky jsme nakrmili 
zakoupeným krmivem. Čas ubíhal velmi rychle, stihli 
jsme ještě průlezky 
a houpačky. Cesta 
domů ubíhala za do-
provodu písní a ve 
školce už na nás če-
kala paní kuchařka 
s dobrým obědem.

Radka Holková, 
Ivona Tomaštíková, 

MŠ III, třída 
Pastelka
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Naše další projektové odpoledne bylo zaměřeno na hrady 
a zámky, které ukrývají nějakou záhadu nebo tajemství. 
Nejdříve jsme „navštívili“ nejstrašidelnější hrad v Česku 
– šumavský hrad Kašperk. Potom nás čekal tajuplný hrad 
Houska, kde je údajně brána do samotného pekla. Další takové 
místo je hrad Trosky, o kterém jsme zahráli krátké divadlo. 
Nestihli jsme samozřejmě všechny památky, které by nás 
zajímaly, protože je u nás 461 hradů a 154 zámků. Ale hrad 
Buchlov jsme vynechat nemohli a jeho pověst o Lípě neviny 
jsme sehráli rovněž jako divadlo. Nakonec jsme plnili úkol – 
hledali jsme duchy, kteří nám prozradili tajenku.

S blížícím se koncem školního roku nás čekala poslední 
prezentace. Dětem se moc líbilo vyprávění o tajemství hra-
dů a zámků, proto jsme se tentokrát zaměřili na tajemná 
místa v ČR, kde se děje spousta nevysvětlitelných, někdy 
až strašidelných záhad. Patří mezi ně bezesporu les Bor, 
jeskyně Býčí skála či jihlavské podzemí. Ti, kteří se rádi 
bojí, dostali tip na výlet do strašidelných domů v Praze 
a Olomouci nebo do strašidelného zámku Draxmoor. Na 
závěr pro ty nejodvážnější čekala stezka odvahy. Úkolem 
bylo projít temnou chodbou a podepsat se Bílé paní na 
listinu červeným inkoustem. Bylo velkým překvapením, 
kolik dětí má pro strach uděláno.

Mgr. Andrea Koželová

Tajemství českých 
hradů a zámků

Tajemná místa

PUTUJEME PO ČESKU IX.

PUTUJEME PO ČESKU X.
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Dne 1.6. 2022 proběhl v areálu naší školy 
program, kterým jsme oslavili Den dětí. 
Pro žáky I. stupně byla připravena sta-
noviště s různými aktivitami. Jednou 
z nich, podle dětí „to bylo nejvíc“, byla 
nafukovací atrakce, V obřím průchozím 
nafukovacím tunelu se děti opravdu 
vyřádily. A to nejen žáci I. stupně, ale 

i žáci II. stupně. Pronájem této atrakce 
byl dárkem města Bzenec. Chválu skli-
dila i krásná cvičitelka Bětuška, která 
neuvěřitelných pět vyučovacích hodin 
děvčatům předcvičovala zumbu. Chlapci 
si zase mohli aktivně vyzkoušet kouzlo 
karate s panem Fialou z Karate klubu 
Kyjov. Nesmíme opomenout ani bojovou 
hru na pohádkové téma. Tu si připravili 
žáci 9.B s paní učitelkou třídní a paní asi-
stentkou. A odměnou za naše sportovní 

výkony nám byla svačinka v podobě 
párku v rohlíku. Děkujeme tímto 
všem, kteří se na přípravě podíleli 
nejen osobně, ale i finančně. Tedy 
městu Bzenec a SRPŠ.
PS: Určitě by bylo hezké, kdyby se 
z této akce ke svátku našich dětí 
stala tradice.

Mgr. K. Těthalová

Den dětí v ZŠ Bzenec

Na závěr školního roku po-
řádala ŠD SPORTOVNÍ OD-
POLEDNE. Na hřišti bylo 
připraveno 11 stanovišť, kde 
děti plnily úkoly. Nakonec mu-
sely vyluštit jméno bílé paní 

a odevzdat jí vyplněný startovní lístek. 
Za odměnu dostali všichni soutěžící 
smajlíka, kterého vyměnili za nanuka.

Moc děkujeme žákům 9.A,B, kteří 
nám s realizací akce pomáhali.

Sportovní 
odpoledne
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Letní měsíce jsou pro žáky obdobím 
prázdnin, pro učitele pak dobou čer-
pání zasloužené dovolené. Pro ostatní 
pracovníky je však toto období ve zna-
mení příprav na nadcházející školní 
rok - ať už jde o oblast administrativní 
či materiálně technickou.
Od počátku června panoval v naší škole 
poměrně čilý ruch – realizovaly se drob-
né opravy i rozsáhlejší práce:
-  v kmenových třídách pokračovala re-

konstrukce stropního osvětlení (výmě-
na starých svítidel za nová, úspornější), 
snižování stropů (odhlučnění, tepelná 
izolace)

-  četné byly opravy sádrokartonových 
stěn

-  některé třídy získaly zcela novou vý-
malbu (budoucí 1. a 6. ročníky), v ně-
kterých se malovala pouze místa, která 
v průběhu školního roku dostávají od 
dětí nejvíce „zabrat“

-  proběhla rekonstrukce dřevěných pod-
lah ve školních družinách, ty budou 
od září vybaveny novým nábytkem

-  došlo k přestavbě bývalého školního 
bufetu, v němž bude umístěno jedno 
oddělení školní družiny

-  byla vytvořena učebna pro výuku před-
mětu český jazyk pro cizince, vznikl 
nový kabinet pro budoucí asistenty 
pedagoga

-  rekonstrukcí prošly také některé kan-
celáře – klidové prostory pro učitele, 
ředitelna i zástupcovna

-  ruku k dílu přiložily i paní učitelky, 
které se rozhodly pro generální úklid 
svých kabinetů či roztřídění učebních 
pomůcek – a tím pádem zde strávily 
velkou část své dovolené, neboť pří-
pravný týden jim na tyto činnosti 
rozhodně nestačil

-  kromě běžných úklidových prací došlo 
na mytí oken umístěných ve velkých 
výškách – ať už ve spojovacím krčku 
či tělocvičně – tady jsme se ovšem ne-
obešli bez pomoci profesionální firmy 
– velkého úklidu se dočkal také bazén 
a všechny přilehlé prostory

-  v mateřské škole v Olšovské ulici pro-
běhla oprava části sociálního zařízení 
včetně nezbytných stavebních úprav, 
rekonstrukce šachty u prádelny, ma-
lování, apod.

Po celé dva prázdninové měsíce probí-
hala výuka českého jazyka pro cizince, 

do kurzů docházeli ukrajinští žáci – ti, 
kteří již naši školu navštěvovali, i ti, kteří 
k nám nastoupí od září 2022.
Ráda bych touto cestou poděkovala všem 
správním zaměstnancům, řemeslníků, 
všem paním uklízečkám za to, že se žáci 
i učitelé mohli v září vrátit do čistého, 
opraveného, příjemného prostředí.
Svým nejbližším kolegyním pak děkuji 
za spolupráci při přípravě veškeré ad-
ministrativy, tolik důležité pro bezpro-
blémový začátek nového školního roku. 
Pevně věřím, že bude alespoň o malinko 
lepší, než ten předchozí.

PhDr. Ilona Tranžíková, Ph.D.
ředitelka MŠ a ZŠ BZenec

Několik dnů před skončením školního 
roku se v kapli sv. Floriána a Šebestiána 
konala malá slavnost – děti prvních tříd 
byly slavnostně pasovány do řad čtenářů. 
Za pouhých deset měsíců, které uplynuly 
od chvíle, kdy poprvé usedly do školních 
lavic a většina z nich neznala víc, než 
písmenka ve svém jméně, se naučily číst 
natolik, že každý z nich zvládl přečíst 
celou svou první knížku.
Třídní učitelky Mgr. I. Kunická a Mgr. L. 

Čechová vše pečlivě zorganizovaly tak, 
aby dětem připravily pěkný zážitek. Pro 
ty bylo velkým překvapením, když do 
sálu vešli za doprovodu pohádkových 
melodií pan a paní kněžna v historic-
kých kostýmech (manželé Jurasovi), 
kteří se následně ujali jejich pasování. 
K dětem promluvila předsedkyně Sboru 
pro občanské záležitosti RNDr. J. Jab-
lonická, ředitelka školy PhDr. I. Tran-
žíková, účast přijali bývalý p. starosta 

P. Čejka i současný zastupující starosta 
Ing. arch. E. Ebringer. Do kaple se přišla 
podívat také spousta rodičů i prarodi-
čů našich prvňáčků a i z jejich ohlasů 
víme, že šlo o milou a přitom důstojnou 
akci, která – jak doufáme – se stane 
akcí tradiční.

PhDr. I. Tranžíková, Ph.D.

fotografie z akce: www.zsbzenec.cz

Sportovní 
odpoledne

Pasování žáků prvních tříd na čtenáře

Prázdniny ve škole
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Závěrečné dny uplynulého školního 
roku patřily především sportu. Zvláště 
v pondělí 27. června byla všechna sporto-
viště v areálu školy (samozřejmě včetně 
plaveckého bazénu) zaplněná, využili 

jsme i cesty vedoucí do polí a vinohradů. 
Soutěžilo se v nejrůznějších disciplínách, 
asi největší akcí byla soutěž v přespolním 
běhu, největší atrakcí možnost vyzkoušet 
si dovednosti v hasičských disciplínách. 

Vítězové byli všichni, kteří se zúčastnili, 
kteří dokázali prožít jeden velmi horký 
letní den naplněný radostí z pohybu.

PhDr. I. Tranžíková, Ph.D.

Poslední den školního roku 2021-2022 
se konalo tradiční rozloučení se žáky 9. 
ročníků. Uskutečnilo se za účasti tříd-
ních učitelek Mgr. J. Žákové a Mgr. R. 
Lopraisové, ředitelky školy PhDr. I. 
Tranžíkové, její zástupkyně Mgr. J. 
Syrové, zastupitele města a současně 
bývalého pana ředitele Mgr. J. Adamce 
a členky SRPŠ paní Bc. L. Jurasové.
Žáci si připravili závěrečné proslovy, 
v nichž poděkovali svým učitelům za 

to, čemu všemu je naučili, za to, že je 
připravili k přijímacím zkouškám na 
střední školy, na něž se úspěšně dostali. 
Zavzpomínali na uplynulých devět let 
i v jiných souvislostech – na školní vý-
lety, sportovní kurzy, drobné průšvihy, 
dobu covidovou… Slavnostní atmosféru 
umocnila recitace básně J. Seiferta v po-
dání T. Vratislavské, hra na kytaru L. 
Pavlíčka a úžasné klavírní vystoupení 
S. Marhefky. Na závěr si všichni spo-

lečně zazpívali pa-
rafrázi známé písně 
Skončili jsme, jasná 
zpráva.
K čerstvým absol-
ventům základní 
školy pak postupně 
promluvili ředitel-
ka školy, bývalý pan 
ředitel, třídní uči-
telky i zástupkyně 
SRPŠ. Všichni jim 
popřáli hodně štěs-

tí a studijních i osobních úspěchů do 
budoucna a vyjádřili přesvědčení, že 
– ať už je osud zavane kamkoli - budou 
vždy na svou školu a na naše město rádi 
vzpomínat.
Na závěr obdrželi od Mgr. Adamce 
a PhDr. Tranžíkové pamětní listy, od 
paní Jurasové pak knižní odměny, které 
byly zakoupeny z prostředků SRPŠ, za 
což děkujeme.

PhDr. I. Tranžíková, Ph.D.

Sportovní den v základní škole

Slavnostní rozloučení se žáky 9. ročníků – 2022
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V lednu tohoto roku našim 
vedoucím do zpráv přistála 
pozvánka na velmi známý 
dětský folklorní festival Štěpy 
do Veselí nad Moravou. Po-
zvání jsme samozřejmě přijali, 
ale věděli jsme, že to nebude 
jen tak. Bude to chtít spoustu 
práce, sestavit pásmo a začít 
pořádně trénovat, abychom 
si netrhli ostudu. Po celé jaro 
jsme se pravidelně scházeli každý pátek 
na zkouškách, udělali si menší soustře-
dění, nebo jsme měli i dvě zkoušky za 
víkend. Ale stálo to za to! Přišlo datum 
4.6. a v brzkých ranních hodinách jsme 
se vydali do Veselí nad Moravou, kde nás 
nejprve čekala generální zkouška a poté 
volný program, ve kterém jsme společně 
vyrazili na dětské hřiště a oběd, který 
si pro nás pořadatelé festivalu připra-
vili. Starali se o nás krásně. Počasí až 
na malou přeháňku vyšlo skvěle, a tak 

jsme v 16:20 mohli vystupovat na novém 
a krásném veselské podium, kde jsme 
předvedli naše pásmo na téma řemesla. 
Na závěr pásma také nemohl chybět náš 
oblíbený tanec „Bzenčané sú veselí“. 
Určitě jsme ostudu neudělali, nasbírali 
nové zkušenosti, kontakty a také zá-
žitky z prvního většího vystoupení. Po 
vystoupení nás čekala ještě jedna posled-
ní zkouška před prázdninami, tu jsme 
však pojali netradičně. Společně s dětmi 
z Maličkého Marijánku a rodiči jsme si 
udělali piknik v zámecké zahradě. Každý 

přichystal nějaké dobroty, po-
vykládali jsme si, zahráli hry, 
zhodnotili Marijánkovskou 
sezónu, odměnili nejpoctivěj-
ší členy souboru a rozutekli 
se na prázdniny. Souborové 
prázdniny však trvaly jen do 
konce července. V polovině 
prázdnin jsme se setkali na 
kulturním domě a začali opět 
tancovat a zpívat, abychom 

natrénovali na další vystoupení, které 
nás čekalo 27.8. v zámeckém areálu ve 
Bzenci v rámci akce Bzenecký zámek 
žije hudbou. Prázdniny byly u konce 
a my se těšili na další velké vystoupení 
na Bzeneckém krojovaném vinobraní.
Milí čtenáři, děkujeme všem, kteří jste 
náš článek dočetli až do konce. Přejeme 
Vám krásné podzimní dny plné pohody.

S pozdravem děti a vedoucí 
DFS Marijánek Bzenec

DFS Marijánek na mezinárodním dětském 
folklorním festivalu Štěpy 2022 ve Veselí nad 
Moravou
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ŽÁCI A RODIČE SI MOHOU VYBRAT Z NÁSLEDUJÍCH 
OBORŮ VZDĚLÁNÍ: 

• 4leté maturitní obory: 
   Ekologie a životní prostředí, Hotelnictví 
 

• 2leté nástavbové obory: 
   Mechanizace zemědělství a lesního hospodářství, 

Podnikání 
 

• 3leté obory vzdělání: 
   Cukrář, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, Rybář, 

Zahradník  
 

• 3leté obory vzdělání pro žáky se speciálními vzdělávacími 
potřebami: 
   Potravinářská výroba, Zahradnické práce 
 

• 1leté zkrácené obory vzdělání: 
   Cukrář, Hotelnictví, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, 

Rybář, Výrobce potravin - Cukrovinkář nebo Konzervář, 
Zahradník 

 
Nově nabízíme obor 1letého zkráceného studia    

"Výrobce potravin" 
se zaměřením Cukrovinkář nebo Konzervář                  

ve spolupráci s významnými firmami regionu. 
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Dění na pracovišti 
školy Bzenec ‑Přívoz

Pracoviště Junior

V průběhu školního roku 2021/2022 
zaznamenali naši žáci několik úspěchů 
při soutěžích, dále se účastnili odbor-
ných exkurzí a přednášek. I když byla 
část školního roku ještě do určité doby 
poznamenána pandemií, tak i přes to 
se podařila řada akcí uskutečnit. Akce, 
které ještě proběhnout nemohly, nebyly 
v žádném případě opomenuty. Za zmínku 
stojí určitě například setkání rybářských 
škol v Třeboni. Zde se zástupci naší školy 
účastnili konference, jejímž účelem bylo 
projednání tradiční mezinárodní soutěže 
rybářských škol, které se naši žáci účastní. 
Tato soutěž by již měla být v následujícím 
období realizována.

Věříme, že v následujícím školním roce 
dojde k realizaci více akcí, kterých se naši 

žáci společně s jejich učiteli zúčastní, a to 
jak sportovních, tak i odborných. Na-
příklad hned v září proběhne Krajské 
kolo ekologické olympiády. Další soutěže 
a akce budou průběžně ve školním roce 
probíhat a budeme k nim aktivně přistu-
povat. Jako v uplynulém školním roce 
uspořádáme mimo jiné i akci „LESNICKÝ 
DEN ŠKOLY NA PŘÍVOZE“. Tato akce 
proběhla úspěšně a každý z návštěvníků 
si přišel na své. V následujícím ročníku 
bude doplněno několik dalších zajímavých 
aktivit týkajících se našich oborů a chybět 
nebudou ani živé exempláře.

Za účelem zefektivnění výuky plánu-
jeme zařadit více odborných přednášek 
a příspěvků od odborníků z praxe. Sou-
časně již spolupracujeme mimo jiné s Lesy 

České republiky, s. p. , navázanou máme 
spolupráci s Agenturou ochrany přírody 
a krajiny ČR a řadu dalších. Žáci tak mají 
ideální možnost propojit své teoretické 
znalosti z pohledu praxe.

Přípravou na nový školní rok jsme vy-
tvořili odbornou učebnu k výuce mysli-
vosti, kterou budou naši žáci od září vyu-
žívat. Ve stejném sledu budeme pokračovat 
ve vytváření tematických učeben i nadá-
le. Plánujeme inovaci učeben výpočetní 
techniky, pořízení nových pomůcek pro 
výuku odborných předmětů a v rámci 
areálu se budeme zaměřovat na vytvoření 
expozic, které budou doplňovat výuku jak 
odborného výcviku, tak i teorie.

Ing. Tomáš Crhonek, zástupce ředditele

Naše škola se každoročně podílí na akcích 
města Bzence, jako je např. Bzenecká pouť, 
Bzenecké vinobraní, Svatomartinské slav-
nosti, a to především se zajištěním stravo-
vání pro účastníky těchto akcí a zároveň 
jako den otevřených dveří v naší škole.
V nadcházejícím školním roce se budou 
naši žáci účastnit soutěží: Barmanská 
soutěž – Vysoké Tatry a Cukrářská soutěž 
– Kroměříž.

Nabízíme zhlédnutí prostor naší školy pro 
širokou veřejnost při pořádání tradičního 
Gastrodne v měsíci listopadu.
Praktické maturity, prodejní výstava za-
hradníků, cukrářů a domova mládeže je 
naplánována na prosinec a taktéž to bude 
v rámci dne otevřených dveří.
V současné době vybavujeme školní pro-
středí – nákup PC pro žáky, do naší kuchy-
ně Junior byl pořízen nový konvektomat 

a do restaurace Junior nový kávovar.
Do ŠPV jsme zavedli techniky kulinář-
ského umění.
Otevřeli jsme pro žáky žákovskou kavár-
nu, zkušební provoz se ověřil, takže od září 
bude nadále žákovská kavárna v provozu.
Plánujeme nově vybavit ubytovací pro-
story na domově mládeže.
Nabízíme pro žáky gastronomické kurzy 
– barmanský kurz, kurz studené kuchyně.

Jak se dostat na Yale (a Harvard!)
Sníte už roky o studiu v USA? Lákají 
vás vyhlášené americké univerzity, ale 
nevěříte si či nevíte, kde vůbec začít? Pak 
je tento článek přesně pro vás! Pokusím 
se vám zde nejen přiblížit, jak vůbec 
takové přihlášky do USA fungují, ale 
také vás přesvědčit, že dostat se opravdu 
není nemožné.

I když jsem to v té době ještě nevěděl, 
začala má cesta na Yale (a Harvard!) už 
v sextě. Dostal jsem totiž stipendium na 

rok studia na americké střední škole. 
Kromě toho, že jsem si ten rok náramně 
užil, jsem se seznámil s mnoha profeso-
ry, kteří mi s přihláškami na univerzitu 
nesmírně pomohli.

Naplno však můj “proces” začal až na 
jaře v septimě. Americké vysoké školy 
běžně uznávají dva standardizované 
testy: SAT (Scholastic Aptitude Test) 
a ACT (American College Testing). 
K úspěšnému zvládnutí těchto testů je 

třeba výborná znalost angličtiny, základ-
ní znalost matematiky a v případě ACT 
i základní znalost přírodních věd. Na ty 
nejlepší školy je také třeba minimálně 
98., ale spíš 99. percentil. Naštěstí si 
staćí vybrat pouze jeden z testů; já jsem 
se kvůli své mírné averzi k přírodním 
vědám rozhodl pro SAT.

No a v srpnu začalo samotné vypl-
ňování přihlášek. Americké univerzity 
využívají téměř bez výjimky tzv. Com-
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mon App, což je online systém, 
na kterém se nachází přihlášky 
veškerých škol, které si vyberete. Já 
osobně jsem podal přihlášek 20—
což bylo asi trošku moc. Říkal jsem 
si sice, že čím více přihlášek, tím 
mám větší šanci, ale dost možná 
s takovým množstvím přihlášek 
klesla jejich kvalita. Ona se totiž 
každá přihláška (až na výjimky) 
skládá nejen z vyplnění informací 
o sobě, rodině, škole, známkách, 
mimoškolních aktivitách apod., 
ale také z “esejí”. Ty už si kaž-
dá škola vytvoří sama—některé 
mohou mít jednu, nebo dokonce 
žádnou, ale jiné, jako např. Yale 
(a Harvard!), jich mají třeba osm. 
Není se však čeho bát; většinou se 
jedná o krátké odpovědi v rozsa-
hu 50-250 slov. Často se opakují 
otázky typu: “What is it about Yale 
(or Harvard!) that has led you to 
apply?”, “What is the most significant 
challenge that society faces today?”, 
nebo dokonce “How did you spend your 
last two summers?”. Nad těmito eseji je 
třeba strávit dostatek času a pořádně 
nad nimi popřemýšlet (i když se jedná 
třeba jen o 50 slov)—to hlavní, o co vám 
totiž jde, je vyniknout mezi desítkami 
tisíc uchazečů.

Kromě esejí bylo taky potřeba předlo-
žit 2-3 doporučení od učitelů (množství 
se liší škola od školy—některé dokonce 
přijímaly i doporučení od učitelů ZUŠ). 
Deadline na vyplnění přihlášek je zpra-
vidla 1. ledna, pak už mě čekaly jen 
online interview, z nichž drtivá většina 
byla neformální a “intervieweři” velice 
příjemní.

V dubnu jsem se konečně dočkal. Po 
18 odmítnutí mi jako poslední přišly dvě 
neuvěřitelné zprávy: přijal mě Harvard 
a Yale. Teď už se jen rozhodnout… Aka-
demicky jsou obě školy na stejné úrovni 
(Harvard se pro nás Čechy sice zdá být 
prestižnější, ale ve skutečnosti jsou mezi 
nimi minimální rozdíly). Rozhodl jsem 
se proto navštívit dny otevřených dveří 
obou škol. Strávil jsem na každé jed-
nu noc na koleji, kde jsem vyzvídal od 
současných studentů, jaké to na jejich 
škole opravdu je. Také jsem měl mož-
nost potkat se s mnoha profesory, kteří 

mi pomohli udělat si přesnější obrázek 
o tom, kde má každá škola své priority. 
Nakonec jsem se rozhodl pro Yale: na 
Harvardu se mi sice líbilo, ale Yale jako 
takový je mnohem přívětivější k baka-
lářským studentům a soustředí na ně 
velké množství svých zdrojů. Na Yalu 
a mezi Yale studenty jsem se zkrátka 
cítil mnohem více jako doma než na 
Harvardu.

Všechny výše popsané části přihlášky 
nějakým způsobem ovlivnily výsledky; 
zatím jsem však nezmínil ten nejdůleži-
tější faktor, a sice peníze. Téměř všechny 
školy, na které se budete v USA hlásit, 
jsou soukromé, což znamená, že v první 
řadě jim jde o profit. Proto jsou studenti, 
jejichž rodiny si zkrátka nemohou do-
volit zaplatit nějakých těch 80 tisíc do-
larů za rok, ve velké nevýhodě. Naštěstí 
existuje řada škol, které jsou ochotné 
poskytnout částečné či plné stipendium 
i zahraničním studentům. Proto jsou 
peníze tím nejdůležitějším faktorem: při 
výběru musíte v první řadě zohlednit, 
kolik jsou jednotlivé univerzity ochotné 
“investovat” do zahraničních studentů. 
Na to existují statistiky, které podávají 
informace nejen o počtu zahraničních 
studentů na stipendiu, ale také o prů-
měrné výši jejich stipendia. Je potřeba 
sledovat obě kategorie, jelikož se může 

stát, že se průměrné stipendium 
sice pohybuje okolo 70 tisíc dolarů, 
ale dostane ho třeba žalostných 
5% zahraničních studentů. Pro 
srovnání: průměrné stipendium 
na Yale (a Harvardu!) je nějakých 
těch 65, 70 tisíc na rok, dostane ho 
však zhruba půlka zahraničních 
studentů.

Těm z vás, kteří o vysokoškol-
ském studiu v USA přemýšlí, bych 
tedy závěrem doporučil začít se 
připravovat co nejdřív—klidně 
už v kvintě. Nejjednodušší způ-
sob, jak se do Ameriky dostat, je 
hrát nějaký sport na vysoké úrov-
ni (řekněme alespoň celostátní) 
a kontaktovat jednotlivé školy 
ohledně svých úspěchů. Další rela-
tivně spolehlivý způsob je umístit 
se na nějaké celostátní/mezinárod-
ní olympiádě. Ale žádné strachy! Já 
jsem si na životopis žádný podobný 

úspěch napsat nemohl, a i přesto mě 
vzaly dvě z nejprestižnějších univerzit. 
Když jsem pak v dubnu navštívil Yale 
na dnech otevřených dveří, prozradil 
mi jeden z profesorů zodpovědných za 
hodnocení mé přihlášky, že když člověk 
nemá celostátní úspěchy v olympiádách 
či sportu, musí zkrátka zaujmout něčím 
jiným—něčím speciálním, co těch 95% 
uchazečů, které Yale (a Harvard!) odmít-
ne, nemá. V mém případě to byly, jak 
jsem se později dozvěděl, rok strávený 
v USA na stipendiu a především výše 
zmíněné eseje, ve kterých jsem kreativně 
vyjádřil své názory a přesvědćení. Ne-
vidím tedy důvod, proč by—při dosta-
tečném úsilí a odhodlání—nemohli vzít 
i vás! V případě, že efektivně vystoupíte 
z davu stejných, stále se opakujících 
přihlášek, máte šanci i pokud nejste 
mistryně světa v hokejbale! A budete -li 
mít jakékoliv dotazy, určitě mě neváhejte 
kontaktovat, moc rád pomůžu!

Adam Černý
Absolvent Klvaňova 
gymnázia v Kyjově

Gratulujeme Adamovi k úspěšnému 
ukončení studia na Klvaňově gymnáziu 
v Kyjově a přejeme mu hodně studijních 
a životních úspěchů v Americe.
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Sefoga Bzenec ve škole čar a kouzel
Celoroční činnost oddílu pobytu v pří-
rodě Sefoga Bzenec opět vyvrcholila 
letním táborem. Letos jsme se vydali 
na jiné tábořiště než obvykle, a to do 
Údolí sýčků nedaleko Uničova. Téma 
tábora, které jsme zvolili, je pro nás ale 
již zavedenou klasikou - tábor ve stylu 
Harryho Pottera jsme pořádali již v roce 
2006 a v roce 2015.

Dobrodružná cesta započala malým 
kouzelníkům již na bzeneckém nádraží, 
a to na tajném nástupišti 9 a 3/4. Brada-
vický expres je přivezl na tábořiště, před 
samotným začátkem školního roku však 
bylo nutné nakoupit si potřebné školní 
pomůcky. Děti si tedy musely vyzvednout 
peníze v Gringottově bance, aby je mohly 
utratit za učebnice v Příčné ulici. U pana 
Ollivandera si je také vybrala jejich hůlka. 
Potom už na natěšené kouzelníky čekala 
slavnostně vyzdobená Velká síň. Rozřaze-
ní do kolejí se ne všem studentům líbilo, 
ale Moudrý klobouk má samozřejmě 
vždy pravdu, a tak se studenti muse-
li s jeho rozhodnutím smířit. Od této 
chvíle už museli kouzelníci překonávat 
spoustu překážek. Poprali se s trolem 
ve sklepení, podpálili plášť profesora 
Snapa a pomohli dostat draka Norberta 
do astronomické věže. Zachránili tak 
Harryho Pottera před pádem z koštěte 
a Hagrida před propuštěním ze školy za 
chov nebezpečného draka. Nechyběla 
ani noční hra - stopování zraněného 
jednorožce v Zapovězeném lese. O všech 

záhadných příhodách a táborovém dění 
nezapomínal poctivě informovat Denní 
věštec. Jakmile v knize nalezené v oddě-
lení s omezeným přístupem našli kou-
zelníci informace o Nicolasi Flamelovi, 
věděli již, co je v sázce a co hledají. Kámen 
mudrců.

Na kouzelníky naštěstí čekaly i veskrze 
příjemné kratochvíle, například hraní 
Famfrpálu, nejlepšího kouzelnického 
sportu na světě. Za požitkářský vrchol 
týdne se pak určitě dá označit návštěva 
Prasinek, kde mohli studenti utratit ga-
leony těžce vydělané službami v kuchyni, 
nočními hlídkami a hrami. Návštěva 
Prasinek (jediné čistě kouzelnické vesnice 
na světě) ale není jen tak, asistovat museli 
i mudlovští rodiče táborových dětí - jejich 
povinností bylo poslat dětem na tábor po-
třebné povolení. Naštěstí všichni své po-
volení soví poštou obdrželi, a tak se nikdo 
nemusel plížit pod neviditelným pláštěm. 
Všichni kouzelníci si mohli dosyta užít 
nápojů různých barev, pochutin, mohli si 
nechat zahrát píseň na přání nebo se po-
vozit na jednorožci. Starší kouzelníci měli 
na táboře roli domácích skřítků, ti tedy 
museli před návštěvou Prasinek dostat 
ponožku, aby byli skřítky svobodnými. 
Po odpočinku v hospůdce U tří košťat 
už ale na studenty čekal ten nejtěžší úkol 
- zmocnit se Kamene mudrců. Předtím 
bylo nutné uspat tříhlavého psa Chloup-
ka, vyhrát partii kouzelnických šachů, 
překonat Ďáblovo osidlo, nalézt správ-

ný klíč a odhalit 
potřebný lektvar. 
Pak se studenti ocitli v Tajemné kom-
natě, a Kámen mudrců se tak ocitnul 
ve správných rukou. Kouzelnický svět 
byl zachráněn před tím, jehož jméno 
nesmíme vyslovit, a my jsme si mohli 
užít závěrečný slavnostní oheň.

Kromě klasických táborových aktivit 
a etapových her jsme s dětmi uskutečnili 
i výlet po okolí a navštívili jsme hrad 
Sovinec. Starší děti si užily i dvoudenní 
putovní výpravu okolo Rešovských vo-
dopádů a přespaly mimo tábor. Nemohla 
chybět ani návštěva koupaliště.

Závěrem srdečně děkujeme za podporu 
městu Bzenec, společnosti RI okna za 
převoz materiálu a Konzervárně Rapa 
za příspěvek do táborové kuchyně. Nej-
větší dík za organizaci tábora však patří 
cvičitelům oddílu pobytu v přírodě v čele 
s náčelnictvem T.J. Sokol Bzenec. Bez lidí, 
kteří čerpají kvůli táboru volno v práci, 
trpělivě připravují hry a rekvizity, vaří 
pro celý tábor a snaží se dětem vytvořit 
krásné zážitky na celý život, by tábor 
uspořádat nešel.

Fotografie z tábora naleznete na našich 
sociálních sítích.

Za oddíl pobytu v přírodě- Sefoga

Mgr. Jana Kovář Hynčicová, 
místostarostka T.J. Sokol Bzenec
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Kreativní 
příměstské 
tábory
Letošní rok začal obrovským sprintem. 
Měsíc po zveřejnění nabídky našich tá-
borů už jsme hlásili na dvou termínech 
obsazeno. Navýšili jsme sice kapacitu, 
ale i tak zůstalo spousta náhradníků bez 
možnosti s námi prázdninový týden 
absolvovat. Moc se omlouváme. Hlídejte 
si náš Facebook, přihlašování na tábory 
začíná vždy v lednu.
Na dvou kreativních táborech se děti 
ve věku 5-14 let zcela 
ponořily do své fantazie 
a výsledkem byla obrov-
ská hromada nádherných 
výrobků.
Vyzkoušeli jsme tvorbu 
keramické zvonkohry, 
nebo zdobení budíku, na 
každém táboře něco jiné-
ho. Trpělivost děti proká-
zaly při skládání a lepení 
mozaiky, zručnost při 
omotávání vázy a fantazii 
při výrobě šperků z poly-
merové hmoty. Když jsme 
psali, že se děti mohou na 
táborech umazat, mysleli 
jsme to vážně, po výrobě 
mořského obrazu či malbě 
domečků nezůstaly jediné 
ruce čisté. Asi nejmilejším 
výrobkem se stalo plyšo-
vé zvířátko s třpytivýma 
očima vyrobené podle 
vlastního návrhu.
Samozřejmě jsme jenom 
nepracovali, ale také hrá-
li hry, trochu sportovali 
a vydali se na koupaliště, 
na závěr dne obvykle do-
staly slovo vodní pistole. 
Poslední den se nesl ve 
znamení velkého pátrání. 
Indicie napovídaly, kudy 
pokračovat v cestě k cíli 

a kde najít úkoly. Tyto byly splněny a naši 
kamarádi vysvobozeni, zkrátka pátračka 
jak má být, včetně závěrečné hromady 
popcornu. Po společně stráveném týdnu 
s kamarády si každý domů odnesl nové 
nápady, plnou hlavu inspirace a zážitků, 
a také spoustu výrobků v té nejvyšší 
kvalitě.

Chtěla bych poděkovat lektorům, vedou-
cím, svačinářům a všem, kteří přispěli 
ke zdárnému průběhu. Máme velkou 
radost, že se zapojují i mimořádně ši-
kovní žáci základní školy a středních 
škol z okolních měst, jste fakt skvělí.
A všichni organizátoři a vedoucí děkují 
bezvadným, šikovným a úžasným dě-

tem, byla radost s vámi strávit několik 
prázdninových dní.

Irena Koukalová Uličná
Bzenecký klubík

Pohádkový tábor
Letošní pohádkový tábor se nesl v duchu 
záchrany pohádkové říše. Neumíte si 
představit, co se stane, když se ztratí 
z velké knihy všechny pohádky. Naštěstí 
tu ve Bzenci máme partu odvážných 
dětí, které zvládly navštívit tajemná 
pohádková místa, posbírat kouzelné 

Bzenecký klubík
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Kroužky Bzeneckého klubíku pro letošní školní rok

talismany a nakonec i vysvobodit ka-
marády z podoby tajemných zombíků. 
Schválně si tipněte, kolik kouzelných 
bytostí ochotných pomoci ve Bzenci žije.
Ve sklepeních kulturního domu přebý-
vají čarodějnice, pod Starým hradem je 
vstup do pekla, který stráží čerti, hřbitov 
hlídají duchové, za kostelem najdete 

peříčka andělů, v zámecké zahradě po-
ztrácené perly a po přečtení kouzelné 
formulky se na chvíli objeví vejce duho-
vých ptáků, která je třeba posbírat. Mezi 
luštěním šifer a hledáním map se děti 
naučily od slovutné čarodějnice vyrábět 
lektvary, a také si zajely na koupaliště, 
protože v takovém vedru, jaké panovalo, 

se luští opravdu těžce.
Všem vedoucím, svačinářům i tajem-
ným osobám, které jsme během týdne 
potkali, z celého srdce děkujeme, že jste 
si našli čas zapojit se do velkého dětského 
dobrodružství.

Irena Koukalová Ulličná

Kreativní kroužek

Keramika pro začátečníky
Keramika pro pokročilé
Divadelní kroužek
Youtuberský kroužek
Kroužek tvůrčího psaní
Kroužek šití
Angličtina pro školkové děti
Angličtina pro první stupeň

Sportovní kroužky

Tenis
Míčové hry
Aerobic
Pilates

Pro dospělé

Angličtina
Pilates
Keramika
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Sportcamp ve Bzenci
Čtvrtým příměstským táborem Bzenec-
kého klubíku byl Sportcamp, přezdívaný 
BRUTUS. Tentokrát s podtitulem Tour 
de koupák. Díky naprosto luxusnímu 
počasí jsme prožili fantastický týden 
plný sportu, adrenalinu a zábavy.
Zahájili jsme pozvolna, pondělními 
dvaadvaceti kilometry na kole směrem 
koupaliště Veselí a zpět. V úterý jsme se 
jako již tradičně vypravili do Olomouce 
na rafty. Určenou trasu jsme zvládli za tři 
hodiny, trochu nás zdržel kmen stromu, 
který spadl do vody tak, že ji zatarasil, ale 
společnými silami jsme se přes překáž-
ku nakonec dostali. Rekvírování raftů 

a skákání z nich do vody nám Morava 
neumožnila, tak nízkou hladinu jsme 
ještě nezažili. Sportovci si ale poradili 
po svém a závěrečný úsek absolvovali 
ve vodním toku pěšky a nakonec došlo 
i na vodní bitvu. Kdyby všichni nebyli 
mokří od hlavy až k patě, nebyla by to 
ta správná výprava.
Středa patřila výletu do Kyjova. Začali 
jsme míčovými hrami, pokračovali 
s trenéry Pohybové akademie Kyjov, 
jejichž tréninky parkouru patří mezi 
nejoblíbenější nejen na našem tábo-
ře a po obědě vyzkoušeli zbrusu nové 
koupaliště v Kyjově.

Ve čtvrtek jsme opět sedli na kola, 
abychom potrénovali na závěrečný 
páteční výlet. A samozřejmě, že jsme 
opět skončili na koupališti.
V pátek náš čekalo pětatřicet kilometrů 
na kolech, divoká bitva s paintballový-
mi pistolemi
a závěrečné vyhlášení šampionů. A že 
jich letos bylo!

Děkuji trenérkám a trenérům Váji, Káji, 
Míši, Péti, Lucce, Adamovi, Irči a všem, 
kteří nám poháhali dopřát dětem co 
nejvíce sportovních zážitků.
Pokud všichni mladí sportovci odjeli 
domů s další motivací a chutí rozvíjet 
svůj talent, zlepšovat své výkony a posi-
lovat týmového ducha, máme společně 
šanci obohatit český sport a pomáhat 
hledat jeho budoucí velké hrdiny.

šéftrenér Vojtěch Koukal
Bzenecký klubík spolek

Supertábor opět rozdával radost

I v letošním roce organizoval bzenecký 
spolek Super tábor, z.s. letní pobytový 
tábor. Tentokrát jsme jej strávili na ma-
lebném místě v CHKO Beskydy, kon-
krétně v obci Hutisko -Solanec. „Tuto 
táborovou základnu dobře známe, již 
dříve jsme tu tábory pořádali. Základna 
naprosto vyhovuje našim potřebám. Její 
hlavní předností je vlastní kuchyň, což 
často nebývá,“ doplňuje předsedkyně 
spolku Mgr. Andrea Kuřinová, MBA.

Letošního tábora pořádaného na motivy 
světoznámé reality show „Kdo přežije“, 
se zúčastnilo téměř osm desítek tábor-
níků. Veškerý program, který zajistili 
zkušení „programáci“ se vyvedl nad 
očekávání. Děti byly spokojené a my 
také. Dokonce i počasí bylo po celých 
deset dnů velmi dobré, za což děkujeme 
bájnému Radegastovi.
„Touto cestou bych chtěla poděkovat 
všem členům realizačního týmu, kteří 
na tábor jezdí ze své vlastní dovolené 
a bez nároku na finanční odměnu. Moc 
děkuji také rodičům, že mají v náš tým 
důvěru a svěřují nám své ratolesti, často 
úplně poprvé. Všem patří velké díky!“ 
vzkazuje hlavní vedoucí Kuřinová.
Organizace tábora je aktivita náročná 
nejenom časově, ale především ener-
gicky a finančně. Díky dlouhodobé 
podpoře od mnoha sponzorů, mezi 
které patří také město Bzenec, může 
spolek Super tábor, nabízet tábory na 

velmi vysoké úrovni. V lednu spouštíme 
přihlášky na další ročník. Téma tábora 
již zpracováváme, a proto nás sledujte na 
sociálních sítích. Rádi přivítáme nové 
táborníky!
Sponzoři: Ing. Jaroslav Simon, Metall 
Kyjov, spol., s. r. o., Hospůdka u Lo-
kálky Bzenec, Dotace Sedlář Kyjov, 
Hamé, s. r. o. Bzenec, Wiky Kyjov, město 
Vracov, město Ostrava. Děkujeme!

PR oddělení Supertábor, z.s.
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Petrklíč po táborech znovu najíždí do 
režimu školky a projekťáků
Naši milí přátelé a příznivci!
Prázdniny jsou na sklonku a Petrklíč 
se připravuje na nový školní rok, který 
znamená lesní školku, oblíbená mateřská 
centra a projektové dny pro první stupeň 
základních škol.
Na táborech se nám protočila bez jed-
noho kusu stovka dětí. Jsme rádi, že se 
k nám vrací ostřílení táborníci, i za to, 
že pro mnohé děti to byla zkušenost 
zcela nová. Již nyní v hlavách přemítáme 
témata táborů v příštím roce.
Poprvé v historii provozu lesní školky 
(a to je 9 let!) hlásíme plnou kapacitu 
klubu a máme z toho velkou radost. Jsme 
rádi, že rodiče chtějí dopřát svým dětem 
laskavý pedagogický přístup a pobyt 
venku za každého počasí.
Srdečně vás zveme k návštěvě mateř-
ského centra v Petrklíči každý čtvrtek 
od 9,30 do 12 hodin. Máte dítě ve věku 
od jednoho roku, rádi trávíte čas venku, 
vyhledáváte laskavý přístup a respektu-
jící komunikaci, podporujete volnou hru 
dítěte s minimálním množstvím hraček? 
Pak věřím, že se vám u nás bude líbit 
a my vás vždy rádi uvidíme a přivítáme. 
V mateřském centru můžete zažít vý-
tvarné aktivity, říkanky, písničky a tance 
pro děti a mnoho prostoru pro volnou 
hru dětí. Za jedno dítě zaplatíte 100 Kč, 
za každé další potom 50 Kč. V ceně 
je káva pro rodiče, výtvarný materiál 

a krásné prostředí. 
S sebou si vezměte 
vhodné oblečení, 
obutí a svačinu pro 
vás a vaše dítě.
Pro základní ško-
ly budeme i nadále 
nabízet páteční do-
polední projekto-
vé dny Zažij les ve 
škole!, jejichž cyklus 
jsme úspěšně zahá-
jili v dubnu. Projek-
tové dny vnímáme 
jako velký přínos 
pro školáky zejména 
proto, že děti stráví 
celé dopoledne na 
čerstvém vzduchu 
v aktivním kon-
taktu s lesem a pří-
rodou. Program je 
pečlivě připravený 
na základě našich 
zkušeností, děti se 
učí všemi smysly 
a vlastním prožit-
kem, což pro ně 
může být oboha-
cující. V případě, že 
jste pedagog/ pedagožka prvního stupně 
a rádi byste do lesní školky se svou třídou 
zavítali, neváhejte se, prosím, obrátit, 

na kontaktní osobu uvedenou v závěru 
tohoto psaní.
Těšíme se na nový školní rok, na jableč-
nou slavnost 22.9. od 9:00 hodin v zá-
zemí DLK Petrklíč i na akce ostatní, 
jejichž aktuální plán najdete na face-
booku (Petrklíč, z.s.) nebo na plakátech 
ve vašem městě.
Děkujeme za podporu městu Bzenec, 
děkujeme za důvěru rodičům, děkuje-
me vám všem, kteří to u nás máte rádi.
Společně rosteme v přírodě!

Za tým Petrklíče Barbora 
Blažíčková (koordinátorka 

DLK, realizátorka mateřského 
centra a projektových dní)

Kontakt: 737 459 118
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SPS JAROSLAV
Začátkem března konečně zajásali členové na-
šeho kolektivu, že končí konec zákazu shroma-
žďování a že se budeme moct scházet a zpívat. 
Po domluvě a na základě rozhodnutí výboru 
se 15. 3. uskutečnila konečně 1. zkouška. No… 
sešli jsme se a zkoušeli, co z nás naše dirigentka 
vymáčkne. Kolektiv opustilo několik členů. 
Důvody byly různé – věk, zdravotní problémy, 
problémy s hlasem. Nakonec se počet ustálil, 
my se rozezpívali a mohli jsme se připravovat 
na vystoupení.
22. dubna se konala valná hromada, kde byl 
zvolen pětičlenný výbor spolku /ve stejném 
složení jako dosud/.
18. června jsme uskutečnili náš dlouho odklá-
daný zájezd do Litovle. Členové SPS Kantika 
z Litovle s námi společně oslavili naše 45. výročí 
založení sboru na vánočním koncertě v roce 2019 
a od té doby jsme jim dlužili návštěvu. Vyjeli 
jsme v sobotu ráno, cestou jsme navštívili hrad 
Bouzov, na oběd se stavili v restauraci u Coufalů 
v Lošticích, která je přímo naproti vyhlášené 
prodejny Olomouckých tvarůžků. Tu jsme vzali 
po obědě útokem, všichni vybaveni na příkaz 
našeho předsedy těsnícími krabičkami, které šly 
v taškách rovnou do kufru autobusu.
Příjezd do Litovle byl v odpoledních hodinách, 
byl čas na kávu v kavárně, přípravu a zkoušku. 
Společný koncert obou sborů se konal v Husově 
sboru v Litovli v rámci Noci kostelů. Každý sbor 
měl svoji část a závěrečná skladba Ave verum 
W.A. Mozarta v podání cca 50 zpěváků byla 
nádherným zakončením vystoupení. Největší 
odměnou pro nás byla spokojenost naší diri-
gentky, která po první zkoušce v březnu měla 
obavy. Prý jsme nezklamali.
Koncem června se kolektiv sešel na společném 
grilování, kde jsme nahodile naplánovali po-
prázdninovou a předvánoční činnost.
Od začátku září zase pilně zkoušíme /podle plá-
nu před uzávěrkou Zpravodaje/ a připravujeme 
se na hlavní období našich vystoupení – tradiční 
adventní a vánoční koncerty.

Rádi mezi sebou přivítáme nové členy. Pod-
mínkou je umět zpívat. Pravidelné zkoušky 
jsou v úterý v 19:30.

Za členy SPS JAROSLAV
Jitka Jablonická

jednatelka
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Drmolice s Floriánkem a folklorní 
odpoledne ve Zlechově

Drmolice ve Strážnici a v Miloticích

Byly jsme pilné a celé jaro jsme na-
cvičovaly nový program pod názvem 
„Kosení“. Poprvé jsme s tímto pro-
gramem vystoupily za doprovodu 
CM Floriánek v rámci červnového 
folklorního odpoledne ve Zlechově.
Počasí krásné, fotíme se v lehkém 
oblečení s hráběmi. Přestože jsme 
opravdu zkoušeli, máme jak my, tak 
i Floriánek lehkou trému. Jenže ouha, 
náhle mraky. Vystoupení všech pro-
běhlo celkem v pohodě jen s pár kap-
kami deště, ale při volném programu 
se strhl opravdu silný bouřkový liják.
Asi musel být zábavný pohled na 
krojované, kteří honem schovávají 
hudební nástroje na stoly pod stany 
a sami stojí pod stany na lavičkách, 
protože po zemi tečou proudy vody.
Bouřka se rychle přehnala a krásné 
folklorní odpoledne pokračovalo.

Francouzi říkají: „Kdo ochut-
ná naše ústřice a šampaňské, 
může blahem umřít“. My jsme 
na Slovácku toto přísloví tro-
chu pozměnily a tvrdíme: „Kdo 
ochutnal Miluščin chleba se 
škvarkovou pomazánkou od bze-
neckých Drmolic, může umřít 
blahem také“.
Zájemci mohli tuto slováckou po-
chutinu ochutnat na červnovém 
Folklorním festivalu ve Strážni-
ci a také na srpnovém festivalu 
v Miloticích, kde jsme ji nabízely 
v rámci krajových specialit.
Zájemcům opravdu chutnalo 
a také ministr kultury Martin 
Baxa s chutí chlebík zakousl 
a pochválil. No, že jsme k ochut-
návání zpívaly, to bylo jasné.
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Koncerty Hudba na vinicích

SPT Bzenčan a Slovácko na dlani

Oblíbený festival, který si ze 
všech nejvíc rozumí s vínem, 
to je seriál koncertů Hudba 
na vinicích 2022, který se 
letos mohl těšit z účasti hned 
několika známých osobností. 
V areálu Zámeckého vinař-
ství Bzenec jste tak mohli 
ochutnávat nejen skvělá vína, 
ale také hudební nálož hned 
několika dobře známých 
jmen. Pokáč – oblíbený 
písničkář s vtipnými texty 
reagující svými písničkami 
na obyčejné strasti a rados-
ti běžného života rozezněl 
struny své kytary 1. července 
a odstartoval nám tak tu správnou letní 
pohodu. A ačkoli v průběhu koncertu 
přišla silná bouřka, vůbec to na atmo-
sféře neubralo. Přesunuli jsme se do 
budovy vinařství a pokračovali v dobře 

rozjeté hudební show. Mňágu a Žďorp 
nemusíme určitě představovat. Vždyť 
kdo by neznal dobře známé hity Hodi-
nový hotel, Výhledově nebo Klec v kleci. 
29. července jste si tak mohli ověřit, že 

na staré dobré hity se neza-
pomíná a „pamětníci“ jejich 
největší slávy si zatrsali jako 
„zamlada“. Nálada byla nato-
lik úžasná, že se vám vůbec 
nechtělo domů, což jsme byli 
moc rádi. Proto nás napadlo 
udělat pokoncertovou after-
party, kterou jsme si hned 
ověřili v praxi na koncertu 
Richard Müllera 12. srpna. 
Jeho písničky a zastřený slo-
venský hlas nenechal nikoho 
na pochybách, že tento kon-
cert se opravdu mimořádně 
vydařil. Na účast bohatou 
večerní afterparty jste do-

razili v hojném počtu, za což vám moc 
děkujeme.

Rastislav Janovíček
Zámecké vinařství Bzenec

Konečně nadešel ten den, kdy nám 
krásně zasvítilo sluníčko, zafoukal 
vítr, nad vinicemi se rozvonělo 
víno a především rozezněla hud-
ba. Ani náš soubor si to nemohl 
nechat ujít, a právě proto jsme se 
také zúčastnili 23.7. sobotní akce 
Slovácko na dlani.
O půl čtvrté již někteří naši čle-
nové netrpělivě očekávali, kdy asi 
dorazí ostatní tanečníci a přede-
vším naše oblíbená CM Oskoruša, 
která nás již tradičně doprovázela. 
Když se asi o hodinu později ro-
zezněla hudba, přesunula se na 
chvíli pozornost od vína i na nás. 
Náš taneční program jsme otevřeli 
s naším pásmem boršických. Po 
krátké pauze následovaly verbuňky 
našich chlapců a také zpěvy nás, 
děvčat. Přeci jen musíme někdy ty 
naše kluky i nechat odpočinout. 
V dalším vstupu náš čekalo již 
naše tradiční pásmo „Bzenčané 

sú veselí“, protože přeci, kde jinde 
si ho zatančit, než právě ve Bzenci. 
Následné kyjovské skočné si jistě 
užili i naši chlapci, neboť jsme se 
konečně musely nechat vést. Holt, 
někdy to přeci jen být musí. Naše 
vystoupení jsme zakončili klidným 
pásmem danajů, při kterých si pře-
devším v červencovém horku rádi 
odpočineme. S posledním naším 
vystoupením však nekončila celá 
akce, proto jsme velmi rádi setrvali 
v příjemném prostředí se skvělou 
atmosférou a užili si zbytek večera 
se Slováckem na dlani.
Co více si tedy přát? Skvělá vína, 
zpěv a tanec. Nakonec i přes hro-
zivě vypadající oblohu vše vyšlo. 
Tak snad příští rok na shledanou 
na této krásné akci.

Zdeňka Malačková 
za SPT Bzenčan
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Bzenčan ve Španělsku

Zatancuj si na zámku

Půlnoc odbila a nastal den D, den od-
jezdu do Španělska. V 1:00 se scházíme 
u místního paláce kultury a nasedáme 
do autobusu - směr vídeňské letiště. 
O hodinu a půl později se ocitáme na 
letišti a kvaltujeme ke kontrole, před 
kterou dopíjíme hektolitry vody, vy-
tahujeme nože, nůžky a s pokorou se 
suneme k rentgenu. Prošli jsme! Brána 
se konečně otevřela, odpípneme palubní 
lístky a šineme si to k letadlu, které nás 
přepraví do Madridu.
Ve Španělsku je pořádný hic, ale dou-
fáme, že všude bude klimatizace. Po 
půlhodinové ,tour de letiště” nacházíme 
u lékárny drobného řidiče se skromnou 
cedulkou ,Czech Republic”. Řidič se 
s radostí rozběhne k autobusu a my za 
ním. Konečně klimatizace! Po něja-
ké době přijíždíme do San Rafael, kde 
očekáváme ohňostroje na přivítanou. 
Nic takového neproběhlo a co hůř! Ni-
kdo neuměl ani anglicky. Po chvilce 
vyjednávání a jednom pivu dostáváme 
klíče a jdeme se ubytovat. V San Rafael 
máme čas hlavně na relaxaci a zkoušení. 
Na tomto festivalu zůstáváme jen dva 
dny a každý den vystupujeme jinde, 
ale scénáře jsou dost podobné. Odjezd 
z ubytování ve večerních hodinách a vy-
stoupení začínající kolem půlnoci. Šiml, 
veselské, verbuňky, danaje, klobúkovú 
sypeme z rukávu, jakoby nic. Jediné, co 
nás omezuje, jsou večeře o půl jedenácté 
večer. Nic si z toho neděláme a na hlad 
si dáváme pivo.
O 3 dny později se přemisťujeme do 
Villafranca de los Barros v regionu 

Extramadura. Hned pro vystoupení 
z autobusu pociťujeme, že je zde asi o 10 
stupňů víc. Všichni cítíme ten obrovský 
rozdíl a těšíme se na pokoje s klimati-
zací. S hrůzou zjišťujeme, že na poko-
jích klimatizace nejsou. Jdeme na první 
oběd. Kuchaři podávají paellu. Laškovně 
na sebe pomrkáváme s krevetami a pře-
mlouváme se, kdo koho první sní. Po 
obědě si dáváme krátký odpočinek a už 
svoláváme první zkoušku. Ujasňuje-
me si poslední nesrovnalosti a s potem 
mezi půlkami odcházíme rovnou do 
sprch, kde nás čeká pouze teplá voda. 
Přijíždíme na místo prvního vystoupení 
a zjišťujeme, že jsme ve vesničce, která 
má 300 obyvatel. Pódium je tak vrat-
ké, že i náš průvodce Manu prohlásí: 
„Raději tancujte pod pódiem. Bojím se 
o vás.” Naštěstí vše dobře dopadlo a my 
prodali dokonce i pár štamprlí beche-
rovky a kraslic. Odjíždíme s pocitem 
blaženosti. Příjezd domů je ve 4:00 ráno, 
celý soubor ulehá unavený ke spánku, 

protože nás již před 9:00. čeká snídaně. 
Další den máme zkoušku všech souborů, 
musíme předvést to nejlepší. Večer bude 
totiž gala program v Trujillu.
Mohli bychom rozepsat takto den po 
dni, ale všechny vypadaly velmi podobě. 
Krátký spánek, přes den zkouška, v noci 
vystoupení, večeře a dlouhý návrat 
domů. Na druhém festivalu jsme strávili 
celkem 7 dnů, přičemž ten poslední jsme 
se vystřídali s jiným souborem z Česka, 
s Vizovjánkem. I přes náročnou organi-
zaci festivalu ale nutno dodat, že jsme se 
poznali s úžasnými lidmi z Argentiny, 
Kolumbie, Mexika a Portorika, kteří se 
festivalu také účastnili. Společně jsme se 
pobavili, zazpívali, zatancovali a kdoví, 
možná právě příští rok poletíme do jedné 
z těchto zemí reprezentovat Bzenec.
Závěrem bychom chtěli poděkovat všem 
sponzorům a řemeslníkům, kteří nám 
poskytli své výrobky či služby

SPT Bzenčan

Je 12.8. 2022, pár dní po našem návratu 
ze Španělska, kde jsme hrdě reprezento-
vali ČR a na zámku ve Bzenci už chys-
táme již 5. ročník akce „Zatancuj si na 
zámku“. Den před začátkem události 
musíme vždy vše uklidit a připravit, 
aby měli návštěvníci co nejpříjemnější 
prostředí. K tradičním pracím a přípra-

vám patří chystání posezení z dřevěných 
palet, věšení barevných světýlek, celkový 
úklid prostor a zajištění bufetu – pečeme 
a vaříme o stošest.
Poslední a finální úpravy už pak do-
končujeme v den akce – 13.8. 2022 – 
sraz máme v odpoledním hodinách 
a finišujeme s konečnými přípravami 

– poslední zametání, utírání, instalace 
světýlek v bufetu a bufet samotný. Na-
stává čas Č a v 19:00 hodin oficiálně 
vypuká naše „Zatancuj si“, návštěvníci 
postupně plní celé nádvoří a ve 20:00 ho-
din už se nažhavení těšíme na výuku 
tanců. Letos jsme vybrali pro výuku 
sedlckou ze Strání. Nejen k tanci nás 
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Ohlédnutí za kulturou
Po dvou „covidových“ letech, kdy bylo 
zakázáno se scházet a většina spole-
čenských akcí byla zakázána, se na jaře 
letošního roku začala pomalu dostávat 
společnost do normálu.
Ve čtvrtek 14. dubna před Velikonocemi 
se uskutečnil v zámeckém amfiteátru 
Zelený čtvrtek s kapelami AC/DC RE-
VIVAL, Artemis a Morčata na útěku, 
kde se čepovalo zelené pivo, 21. května 
na kulturním domě Rockový večer. Plá-
novaná Červencová noc 9. července se 
musela kvůli silnému dešti zrušit.
V kapli sv. Floriána a sv. Šebestiána 
byla 7. května Poutní mše svatá ke cti 
sv. Floriána a během léta zde proběhly 4 
koncerty, které zpříjemnily letní nedělní 
odpoledne.
Bzenecký klubík připravil nejen pro 
Bzenčany 30. dubna Pálení čarodějnic 
a tři velké akce v zámeckém areálu – 
Bzenecký zámek žije na jaře, Rodinný 
sportovní den a Pohádkový zámek/
Bzenecký zámek žije hudbou.
Loutkové divadlo Kašpárek každou dru-
hou neděli hraje v divadélku na zámku 
pro děti pohádku.
První červnová sobota byla věnována 
akci Den pro mě – Festival pro potěchu 
těla a duše, kterou pořádala paní Hana 
Šťastná.
10. června v rámci Noci kostelů proběhl 
koncert žáků ZUŠ Lubomíra Ligase ve 
sboru J.A.Komenského.
24. června se uskutečnila Noc soko-

loven s komentovanými prohlídkami 
sokolovny a doprovodným programem.
Na konci prázdnin Kinematograf bratří 
Čadíků promítal 4 filmová představení 
v rámci Filmového léta.

Bzenečtí vinaři uspořádali 30. dubna 
Májovou ochutnávku vín, tentokrát na 
zámeckém nádvoří a v zámecké zahradě 
a 28. května tradiční Den otevřených 
sklepů ve Bzenci.
VOC Bzenec uspořádal dne 11. června 
v zámeckém parku pro milovníky vína 
Národní přehlídku vín originální cer-
tifikace FESTIVAL VOC VÍN ČESKÉ 
REPUBLIKY a Sdružení slováckých 
vinařů uspořádalo 23. července spo-
lečnou degustaci u kaple sv. Floriána 
a sv. Šebestiána pod názvem Slovácko 
na dlani.
Během léta pořádalo Zámecké vinařství 
Bzenec ve svém areálu několik koncer-
tů známých českých zpěváků a skupin 
v rámci programu „Hudba na vinicích“.
Někteří vinaři připravili pro návštěvníky 
ochutnávky vín, doplněné dobrým jíd-
lem a hudebním doprovodem ve svých 
vinařstvích během léta o víkendech.

V polovině srpna proběhla Bzenecká 
pouť s doprovodnými programy.
V pátek návštěvníci mohli navštívit Bze-
necké vinaře, kteří si pro ně připravili 
nejen vzorky Rýnských Ryzlinků, ale 
k dobré pohodě i doprovodný program. 
ZVB uspořádalo v rámci programu 
„Hudba na vinicích“ koncert Richarda 

Müllera a po něm následovala AFTER 
PARTY CZ/SK RETRO DISCO, která 
se protáhla přes půlnoc.
V sobotu se uskutečnila v zámecké 
zahradě tradiční akce ZVB „Vína ze 
zámků“ a pak SPT Bzenčan připravil na 
zámeckém nádvoří již tradiční „Zatancuj 
si na zámku“. Návštěvnost tohoto pro-
gramu naší mládeže byla nad očekávání. 
Nádvoří bzeneckého zámku bylo plné 
milovníků folklóru.
V kostele sv. Jana Křtitele si v sobotu od-
poledne mohli návštěvníci poslechnout 
přednášku Mons. Martina Holíka a v ne-
děli dopoledne se zúčastnit mše svaté, 
které předcházel průvod krojovaných.
Po celou dobu pouti byla otevřená 
výstava v expozici města Bzence „Do 
Bzenca na púť“, na kapli sv. Floriána 
a sv. Šebestiána „140 LET T.J. SOKOL 
BZENEC 1882 – 2022“ a návštěvníci 
Bzence mohli nahlédnout do židovské 
síně a na židovský hřbitov.
Sportovní fanoušci navštívili v pátek 
a v sobotu fotbalové utkání a pro děti 
sehrálo Loutkové divadlo Kašpárek 
v areálu na zámku v neděli odpoledne 
pohádku. V neděli odpoledne bylo v zá-
meckém amfiteátru naplánováno diva-
dlo „MÚDRA STAŘEČKA PAGÁČA“, 
které bohužel přerušil déšť, proto došlo 
k jeho přeložení na neděli 18. září 2022 
– tentokrát v kulturním domě.
Poděkování patří všem jednotlivcům, 
spolkům a vinařům, kteří se postarali 
o to, aby se návštěvníci našeho města 
cítili dobře a rádi se k nám vraceli.

pak doprovází skvělá cimbálová muzika 
Oskoruša. Kromě piva a jídla je možnost 
si zakoupit i víno od skvělého vinařství 
Ostrezi a prohlédnout si naše nejnovější 
fotografie pořízené právě na výjezdu ve 
Španělsku.
Už ve večerních hodinách víme, že akci 
můžeme považovat za úspěšnou. Kluci 
se u pípy nezastavují, víno teče proudem 
a návštěvníků je tolik, že si není skoro 
kam sednout. Navíc skvělou atmosféru 
umocňuje příjemné počasí a prostředí 

neogotického zámku 
s neopakovatelnou at-
mosférou.
Není co dodat, moc 
děkujeme za účast a tě-
šíme se na Vás i příští 
rok!

Alice Jakšová za 
SPT Bzenčan
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Kalendář

Vážení spoluobčané,
město Bzenec ve spolupráci s firmou Kalen-
darium pro vás na příští rok 2023 připravilo 
stolní kalendář BZENEC V ZRCADLE ČASU.
Velký dík patří panu Petrovi Janovskému, 
který dodal archivní fotografie.

Děkujeme všem firmám, které finančně pod-
pořily tisk a jsou v kalendáři uvedeny.
Kalendář si může každý majitel Zpravoda-
je zdarma vyzvednout na základě ústřižku 
v rohu na této straně na Informačním centru 
města Bzenec do 30. 11. 2022.

2. října 2022
máme připraveno dětské 
představení Příhody včelích 
medvídků na kulturním domě

29. října 2022
koncert skupin DMC, Like Fool, 
Shaark, BTTR na kulturním domě

11. listopadu 2022
vás pozvou naši vinaři do 
Bzeneckých sklepů při svíčkách

12. listopadu 2022
se uskuteční tradiční Bzenecké 
svatomartinské slavnosti

18. listopadu 2022
bude koncert Robert Křesťan 
a Druhá tráva na kulturním domě

20. listopadu 2022
SRPŠ pořádá Vánoční výstavu 
ručních prací a řemesel s dílničkami 
pro děti - kulturní dům

30. listopadu 2022
sehrají pražští herci divadelní hru 
Ani o den dýl na kulturním domě

29. listopadu 2022
vánoční pořad pro děti MŠ 
a veřejnost na KD Slyšte, slyšte

27. listopadu 2022
Rozsvěcování vánočního stromku 
na náměstí Svobody - v programu 
vystupují: Žáci a učitelé Základní 
umělecké školy Lubomíra Ligase

4. prosince 2022
„Na Vánoce dlúhé noce“ 
Bzenecké drmolice a jejich 
hosté na kulturním domě

11. prosince 2022
představení loutkového 
divadla Kašpárek v divadélku 
v areálu zámku

11. prosince 2022
Vánoční koncert SPS JAROSLAV 

+ hosté na kulturním domě

17. prosince 2022
Bzenecký zámek žije o Vánocích 
pořádá Bzenecký klubík

17. prosince 2022
Kaple sv. Floriána a sv. Šebestiána – 
Hudební advent 2022 - Tom Mikulec

26. prosince 2022
Štěpánská zábava na 
kulturním domě

31. prosince 2022
Setkání na kapli 
sv. Floriána a sv. Šebestiána, 
bohoslužba, ohňostroj

V plánu je i předvánoční 
zájezd – pokud máte zájem 
můžete se přihlásit:

2. 12. 2022
Adventní Budapešť

Jitka Jablonická, vedoucí kultury

A co nás čeká do konce roku?

KUPÓN
NA KALENDÁŘ

Všichni předplatilelé 
dostanou po předložení 

tohoto kuponu 
kalendář zdarma
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Přines mně
milý milý
sluníčko ze zahrad.
Přines mně
můj milý
sukýnku z mlhy.
Jednou se vydáme
každý svou cestičkou…
Po vodách pošlu ti
ze slunce srdíčka…
V sukýnce pro tebe
sesbírám jablíčka…
Jednou se sejdeme
na cestě do zahrad
se srdcem z jablíčka
se srdcem na dlani…
… dětství nás pohladí…

Přání

Společenská kronika
Blahopřejeme všem, 
kteří nyní oslavují 
svá významná 
životní jubilea:

80 let
Olga Kleinová
Jana Nejezchlebová
Eva Nevřivá
Mária Rolníková
Jan Svobodník
Jaroslav Symerský
Pavla Šonová
František Varadínek

85 let
Anna Kutná
Marie Polánková

90 let
Jaromíra Nevřivá

96 let
Jaroslav Polášek

Loučíme se s občany, 
kteří opustili naše řady:

Alenka Bratkovičová
Jarmila Goliášová
Miroslav Kmenta
Ester Korvasová
Radek Kudrna
Božena Lipčíková
Jiřina Míčková
Ludmila Novotná
Ludmila Pavlíková
Miroslava Suchánková
Vítězslav Šustr
Jiří Vítek
Jiří Ženata

Uzavřené sňatky

Vlastimil Švajda ze Bzence a Lenka Slezáková ze Bzence
Marek Lampa z Velkého Újezdu a Andrea Vergašová z Velkého Újezdu
Jiří Hložek z Kyjova a Veronika Nováková z Kyjova
Jan Ryvola z Újezdu u Brna a Jana Jakšová z Újezdu u Brna
Luboš Šůstek z Brumovic a Anežka Slípková z Ostravy
Břetislav Šopík z Veselí nad Moravou a Radka Štěpánková z Kyjova
Václav Dlabaja ze Bzence a Josefína Maczková ze Bzence
Radim Čech z Vřesovic a Barbora Samlíková ze Žádovic
Martin Veverka ze Syrovína a Jiřina Anna Procházková z Rosic
Jiří Mokráš z Dubňan a Nikola Kramlová z Dubňan
Petr Lapčík ze Starého Města a Alena Trchalíková z Moravského Písku
David Dvouletý z Nedakonic a Olga Hrachovská z Nedakonic
Pavel Janča ze Bzence a Dagmar Calcagnová ze Bzence
Tomáš Bátora z Olomouce a Darina Gajdošová z Olomouce
Marek Chmela z Vracova a Michaela Vašíčková z Vracova
Jakub Kůstka z Olomouce a Šárka Hlavinková z Krumsína
Tomáš Odložil ze Bzence a Ludmila Kuciánová ze Bzence
Ondřej Kunický ze Bzence a Kateřina Semrádová z Kozojídek
Miroslav Bimek z Vracova a Lucie Foukalová z Kyjova

Bzenčanům V. Radostová

Z pera našich 
čtenářů…

Novomanželé

Love

Rande

Mr and
 Mrs Štěstí

Prostorné byty v blízkosti centra
Lidická
Kyjov.cz

Velkoryse řešené byty 1+kk, 2+kk, 3+kk
+ energetická třída budovy B – velmi úsporná

+ výtah v přízemí – bezbariérový přístup

+ lodžie a sklepní kóje pro každý byt

+ dobíjecí stanice pro elektromobily 

+ parkování ZDARMA

+ rekuperace

KUCHYNĚ 

V CENĚ
včetně spotřebičů

Navštivte naše stránky
www.lidickakyjov.cz 

+420 774 929 814
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Bzenec v proměnách času…
Tentokrát jsme se Filipem Radostou na 
své procházce napříč časem zastavili na 
místech, která souvisí s dopravou. Na 
Bzenci – Přívoze jsme porovnali sou-
časný most přes řeku Moravu s mostem 
Dr. Ed. Beneše, který měl být slavnostně 
předán do užívání v roce 1938. Mobi-
lizace však tuto slavnost znemožnila 
a most sloužil pouhých 7 let do roku 
1945, kdy byl zničen ustupující němec-
kou armádou.

Druhá zastávka byla na bzeneckém ná-
městí, kde se dříve nalézala „benzínová 
pumpa“, na kterou se můžeme podívat 
na pěkném barevném snímku od Vladi-
míra Hostýnka z roku 1975. Z náměstí 
je to jen kousek na bzenecké nádraží, 
kde se 27.3.1982 uskutečnila oslava vý-
ročí provozu Vlárské trati – byť snímek 
s parní lokomotivou evokuje doby starší, 
pochází právě z této slavnosti.
A na závěr jsme se vydali na konec Bzen-

ce na čerpací stanici ORLEN Benzina, 
kde jsme z nedatovaného snímku nasáli 
vůni dvoutaktních motorů a podívali se, 
jak čas změnil i tento kout našeho města.
A kam se vydáme příště? Kdoví … v na-
šem městě je tolik krásných míst a všech-
na se v průběhu času mění. Vždyť i tato 
dnešní procházka patří již minulosti.

Petr Janovský, kronikář města Bzence

PPěěssttiitteellsskkáá  ppáálleenniiccee  
SSuuddoomměěřřiiccee

nneejjmmooddeerrnněějjššíí  tteecchhnnoollooggiiee  
ss  vvaappoorriizzaaččnníí  kkoommoorroouu

669966  6666  SSuuddoomměěřřiiccee  554444

tteell..::  777755  228822  993322

eemmaaiill::  iinnffoo@@ppaalleenniicceebbuucckkoovvii..cczz

wwwwww..ppaalleenniicceebbuucckkoovvii..cczz

NNOOVVĚĚ  OOTTEEVVŘŘEENNÁÁ
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Sokolský ruch ve Bzenci
V městech a obcích po celé České repub-
lice nalezneme zhruba 750 dochovaných 
sokoloven. S jejich historií a architektu-
rou, ale také s činností sokolských jednot, 
se snaží návštěvníky seznámit celostátní 
akce Noc sokoloven. Své dveře do tě-
locvičen a kluboven otevřel po letech 
i Sokol Bzenec. Pro mladší návštěvníky 
byla připravena herna a opékání špekáč-
ků, dospělí ocenili výstavu fotografií 
a historických textů. Hlavním dopro-
vodným programem byla komentovaná 
prohlídka budovy s naším vzdělavatelem 
Petrem Janovským. Ten návštěvníky 
provedl nejen po tělocvičnách, ale také 
po sklepení sokolovny, kterou bzenečtí 
znají hlavně z koštů vína, či po půdních 
prostorách, kde má svoji klubovnu oddíl 
pobytu v přírodě Sefoga Bzenec. Akce 
byla velmi příjemná a příští rok ji jistě 
uspořádáme znovu.

Aby sokolského ruchu nebylo ve Bzenci 
málo, uspořádal vzdělavatelský odbor 
T. J. Sokol Bzenec i dvě výstavy. Jedna 
z nich - výstava s názvem Svět sletů - byla 
putovní, tedy byla vytvořena Českou obcí 
sokolskou a do Bzence byla zapůjčena. 
Lidé ji mohli navštívit v Expozici měs-
ta Bzence, a návštěvnost nás samotné 
příjemně překvapila. Druhá výstava již 
byla čistě bzenecká. Nesla název „140 let 
T.J. Sokol Bzenec 1882 - 2022” a lidé si 
ji mohli prohlédnout v kapli na Starém 
hradě - otevřeno bylo při pouti a vino-
braní. Výstavu navštěvovali sokolové 
z ostatních jednot i místní obyvatelé. Za 
každého návštěvníka, který se dozvěděl 
něco nového o naší jednotě a její bohaté 
historii, nebo si nad výstavními panely 
připomněl členy své vlastní rodiny, jsme 
velmi rádi.

Se sokolským nazdar
Výbor T.J. Sokol Bzenec
Za fotografie děkujeme 

Filipu Radostovi
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